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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2008. december 18-

i üléséről, hangfelvételről 
 
 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester (aki később érkezik), Dr. Bakács Tiborné, Bakos József, Dr. 
Barbalics István (aki később érkezett), Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné 
Murányi Ibolya, Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács Károly (aki később 
érkezik), Dr. Ludas László, Melsin Valentin, Piri Attila, Tátrai Jenő (aki 
később érkezik) – képviselők, 

 
 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Pacári Judit jogtanácsos, Dr. Druzsin Mónika, 

Svégel Gábor, Kliment Tiborné irodavezetők, Dr. Nagy Vera irodavezető-
helyettes, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Dán József igazgató, Egyed Árpád 
kistérségi irodavezető, Ivusza Tamás igazgató, Szabó Vilmos 
tűzoltóparancsnok, Kollár József értékesítési ov. DRV Zrt. Siófok, Kiss 
László üzemvezető DRV Zrt. Nagyatád,  Laczkovszki Krisztina ügyvezető – 
meghívottak. 

 
 
 
Távol maradt: Dr. Novák János képviselő jelezte távolmaradási szándékát. 
 
 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítői Greller Károly és Hubay Sándor képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 13 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 11 igen szavazat és 1 
tartózkodás  mellett -  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
 
 
 



 2 

 
345/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2008. december 18-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Greller Károly és Hubay Sándor 
képviselőket választja. 
 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban kiküldött 
napirendeket tárgyalja.   
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag – 12 igen szavazattal - elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
346/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői és Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2009. évi teljesítmény-
követelményének alapját képező célok meghatározásáról. 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 Szabó Vilmos alezredes, városi tűzoltóparancsnok 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetéséről szóló 

5/2008. (II. 15.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés az önkormányzat költségvetési és zárszámadási rendeletében bemutatásra 

kerülő mérlegek tartalmáról szóló rendelet megalkotásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
4.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III.1.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakás célú helyiségek 2009. évi 

irányadó bérleti díjának megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének megállapításáról 
szóló 9/1998. (IV. 1.) rendelet módosításáról 
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Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék - lerakó bérleti szerződés módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

9.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás társulási 
megállapodása módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

10.) Előterjesztés Ötvöskónyi és Kutas községekkel kötendő közoktatási megállapodás 
elfogadására és az NKI alapító okiratának módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Előterjesztés a Somogyi TISZK Közép-és Szakiskola Nagyatádi Szakképző Iskolája; 
NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény; Éltes Mátyás Általános Iskola, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat és 
Nevelési Tanácsadó hőtermelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
12.) Előterjesztés a RITIN Műsorszolgáltató és Információs Kht.-vel kötött üzemeltetési 

szerződés módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a DDOP-5.1.3/C-2008-0017 sz. pályázattal kapcsolatos hozzájárulás 

megadásáról a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. javára 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Előterjesztés a „Nagyatád I. – Henészi Homokbánya – Homok” védnevű bányatelken 

lévő homokbánya bezárásával kapcsolatos döntés meghozataláról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
15.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 

helyrajzi számú telephely egy részének telekhatár rendezés célú értékesítéséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

16.) Előterjesztés a Szalai dűlőben található nagyatádi 119 helyrajzi számú földterület 
megvásárlásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
17.) Előterjesztés a Somogy Megyei Vállalkozói Központ Közalapítvány részére 

irodahelyiség biztosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
18.) Előterjesztés a Nagyatád, József Attila és Szentkirályi utcában lévő építési telkek 

hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

19.) Előterjesztés a Nagyatád, Jókai utcai délkeleti részén lévő garázstelkek hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
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20.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő hobbykertek értékesítési feltételeinek 

meghatározásáról  
Előadó: Ormai István polgármester 
 

21.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
Előadó: bizottságok elnökei 

 
22/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
22/B). Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
23.) Interpellációk, kérdések 
 
24.) Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása:  
 
1.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői és Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2009. évi teljesítmény-
követelményének alapját képező célok meghatározásáról. 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 Szabó Vilmos alezredes, városi tűzoltóparancsnok 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Szabó Vilmos alezredes, városi tűzoltóparancsnok. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A köztisztviselők jogállásáról szóló törvény értelmében minden évben meg kell határozni a 
képviselő-testületnek azokat a teljesítmény-célokat, amelyek a következő évben a 
köztisztviselők teljesítményértékelésének alapját szolgálják. Minden köztisztviselőnek 
minden évben teljesítményértékelést kell készíteni, a teljesítmény célok alapján meg kell 
határozni a feladatokat, év végén ezeket értékelni kell. A határozati javaslatban szereplő 
teljesítmény-célokat a képviselő-testület előre meghatározott programjai alapján és a 
jogszabályi feladatok alapján állították össze. Ezek azok a teljesítménycélok, amik a 
Polgármesteri Hivatal következő évi feladatát teljesen lefedik, melynek segítségével ezek a 
teljesítmény-feladatok a köztisztviselők számára meghatározatók.  
Kéri a képviselő-testületet, hogy a határozati javaslatot fogadja el.  
Ugyanilyen, teljesítményértékelés-készítési kötelezettsége van a hivatásos állományú 
tűzoltóságnak is, melynek céljait a határozati javaslat 2. pontja tartalmazza, melynek 
tervezetét a tűzoltóparancsnok készítette el. Ennek felhasználásával végzi el a feladatokat a 
tűzoltók körében.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi a tűzoltóparancsnokot, van-e kiegészítése? 
 
Szabó Vilmos tűzoltóparancsnok: 
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Nincs.  
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Volt-e arra példa, hogy a teljesítményértékeléstől függetlenül a köztisztviselő alapilletményét 
megemelték, illetve csökkentették? Ha volt, hány esetben, mekkora összegre terjed ki?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Volt erre példa az elmúlt évek során is. Az eltérítések a hivatalban a teljesítményértékelések 
alapján történhetnek, ezt engedi csak meg a jogszabály. Kb. 10-15 dolgozónak van eltérítése a 
bérével kapcsolatban, amely 5-10 %-ot jelent. Ebbe a kategóriába tartoznak a csoportvezetők, 
az irodavezető-helyettesek és azok, akik kimagaslóan sok munkát végeznek és 
többletfeladatokat látnak el.  
 
A napirenddel kapcsolatban hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 12 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
347/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 

I.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában dolgozó köztisztviselők számára a 
teljesítménykövetelmények alapját képező 2009. évi célokat az alábbiakban határozza 
meg: 

 
1. Az önkormányzat működéséhez szükséges pénzeszközök megfelelő biztosítása és 

hatékony felhasználása. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének 
végrehajtása során a gazdálkodás szabályszerűségének biztosítása a célszerűségi, 
hatékonysági és a takarékossági szempontok alapján. Folyamatosan 
rendelkezésre álljanak a település helyzetére, illetve annak változásaira 
vonatkozó információk, előterjesztések, elemzések.  

 
2. Az önkormányzat 2007-2010 évekre szóló gazdasági, városfejlesztési 

programjában megfogalmazott célok megvalósításához szükséges feladatok 
ellátása, a források megszerzését elősegítő pályázati lehetőségek felkutatása, a 
sajáterő biztosítása mellett az európai uniós források leghatékonyabb 
kihasználása. 

 
3. A képviselő-testület és bizottságai 2009. évi munkatervében tervezett vagy 

évközben aktuálissá vált előterjesztések törvényes, szakmai előkészítése, az 
ülésekkel összefüggő adminisztratív és szervezési teendők ellátása, a képviselő-
testület és a bizottságok döntéseinek végrehajtása, a végrehajtás szervezése, 
ellenőrzése.  

 

4. Az intézmények törvényes, szakszerű, gazdaságos működésének elősegítése, 
működési feltételeinek biztosításában, valamint az intézményi fejlesztések 
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megvalósításában való hatékony közreműködés, költségeinek csökkentése 
érdekében megtakarítást eredményező döntés előkészítése.  

 

5. Az önkormányzati vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések előkészítése, 
végrehajtása, a meglévő önkormányzati vagyon hasznosítása, a tervezett vagyon 
értékesítések lebonyolítása. 

 
6. A feladatellátásra igényelt normatív állami támogatás felhasználásának fokozott 

figyelemmel kísérése, szükség esetén év közbeni többletigénylések, illetve 
lemondások előkészítése.  

 
7. A Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása tevékenységében 

való közreműködés, a Társulási Tanács döntéséhez szükséges képviselő-testületi 
döntések meghozatalának határidőben történő előkészítése.  

 
8. Az elektronikus ügyintézés lehetőségének fokozatos megteremtése, ennek 

érdekében a hivatalban lévő eszközök fejlesztési igényéről, ezek 
költségvonzatáról, valamint a szoftverfejlesztés szükségességéről felmérés 
készítése. 

 
9. A közbeszerzési eljárások pontos, szakszerű előkészítése, lefolytatása, a 

beruházások megvalósításának szervezése, lebonyolítása, irányítása.  
 
10. Az Európai Parlament képviselői választásának szakmai előkészítése és törvényes 

lebonyolítása.  
 

11. A Polgármesteri Hivatalban az ügyfélbarát, szolgáltató jellegű ügyintézés 
fejlesztése. Az ügyfelek teljes körű tájékoztatása érdekében javítani kell az 
ügyfelekkel való kapcsolattartást, a lehetőségekhez képest egyszerűsíteni kell az 
eljárásokat. 

 
12. A helyi humán-erőforrás gazdálkodás területén a magasan képzett, feladatát 

szakszerűen, eredményesen ellátó személyi állomány szervezése és fejlesztése. 
Ennek érdekében a köztisztviselők továbbképzésének szervezése a helyi éves 
továbbképzési terv szerint, különös tekintettel a szakmai továbbképzéseken való 
részvételre.  

 
13. A település lakókörnyezetének fejlesztése, a közparkok, zöldterületek 

állapotának megóvása, javítása. Az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok 
és egyéb vagyontárgyak állagmegóvása, karbantartása, szükség szerinti 
fejlesztése.  

 
14. Nagyatád Város Önkormányzata helyi rendeleteinek felülvizsgálata, 

jogszabályokkal való harmonizációjukhoz szükséges módosítások előkészítése. 
 
15. A hivatalon belüli, szervezeti egységek közötti kommunikáció erősítése, az egyes 

szervezeti egységek együttműködésének továbbfejlesztése, a munkavégzés során a 
projekt szemlélet erősítése.  
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16. Az önkormányzati és az igazgatási tevékenység nyilvánosságának fokozása 
tudatos és rendszeres tájékoztató munkával, a képviselő-testület, a bizottságok és 
a hivatal munkájáról való rendszeres és hiteles információk nyújtásával, a városi 
honlap frissítéséhez adatok, információk szolgáltatása, a honlapon megjelent 
adatok állandó bővítése, ellenőrzése.  

 

17. Az önkormányzat gazdálkodásának átfogó ellenőrzéséről az Állami 
Számvevőszék számvevői jelentésének megállapításai alapján készített és a 
képviselő-testület által elfogadott intézkedési terv feladatainak végrehajtása.  

 

Határidő: 2008. január 31. az egyéni teljesítménykövetelmények meghatározására 

Felelős: Ormai István polgármester 

                Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
II. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete Nagyatád Város 

Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2009. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező kiemelt célokat az alábbiakban 
határozza meg: 

 
A Tűzoltóság éves munkatervében, továbbá annak mellékleteiben rögzített szakmai 

feladatok eredményes végrehajtása. 

 
 Igazgatási munka területén:  
 
 - az új Országos Tűzvédelmi Szabályzat készségszintű alkalmazása, 

- a Kórház új üzemeltetőjének a tűzvédelemre kiható szervezeti, működésbeli 
építészeti tevékenységének segítése, 

- a létesítményi tűzoltóságok új szabályozásával kapcsolatos feladatok 
végrehajtása. 

 
Mentő szakág területén: 
 
- a megfiatalodott állomány szakmai, pszichikai és helyismereti képzése, 
- a tűzoltási és műszaki mentési tervek átdolgozása. 

 
Informatika vonatkozásában:  
 

- az Egységes Digitális Rendszerhez való csatlakozás személyi és tárgyi feltételeinek 
biztosítása, készségszintű alkalmazása. 

 
Személyzeti szakterületen: 
 
- a középvezetői szint megerősítése, stabilizálását célzó beiskolázások. 
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Vezetői, irányítói tevékenység tekintetében: 

 
- a tűzoltóság technikai fejlesztését célzó pályázatok figyelése, megfelelő pályázati 

lehetőség esetén a pályázati anyag előkészítése, 
- a teljesítményalapú javadalmazás ismételt kidolgozása. 

 
A Képviselő – testület utasítja a Tűzoltóság parancsnokát, hogy a meghatározott 
célok alapján a hivatásos állomány tagjai részére állapítsa meg a 
teljesítménykövetelményeket.  

 
Határidő: 2008. december 31. 
Felelős: Szabó Vilmos tü. alez. tűzoltóparancsnok 
 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetéséről szóló 

5/2008. (II. 15.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
2008. év végén kerül sor a napirend tárgyalására, a rendelet módosítására. Ahogy az 3/4 éves 
előirányzat-teljesítéskor – amikor erről tájékoztatást adtak – jelezték, hogy egy rendelet-
módosítást készítenek elő. A költségvetést ez a rendelet határozza meg, hogy az adott évben 
az önkormányzat milyen célokra, milyen feladatokra mennyi pénzt szán, milyen bevételekkel 
számol. Ezeknek a módosításoknak az a célja és lényege, hogy az ismert változásokat 
átvezessék a költségvetésben, hogy az év fordulójával, december 31-el elkészülő mérleg 
minél pontosabban tudja majd tartalmazni, minél közelebb legyen a tervezett 
előirányzatokhoz. Ezt tartalmazza ez az előterjesztés. Viszonylag sok módosítást tartalmaz. 
Az egyik csoportban az önkormányzat által működtetett intézmények gazdálkodására 
vonatkozó módosítások szerepelnek, a másikban az önkormányzat, a Polgármesteri Hivatal 
tevékenységéhez kötődő módosítások és a fejlesztési előirányzataikat is a várható teljesítéshez 
igazították.  
Két jelentős módosulást kiemel. Számoltak azzal, hogy ebben az évben teljesül a TESCO 
számára értékesített telek vételára, melynek csak az 50 %-a teljesült, az építési engedélyek 
kiadásához kötött a másik 50 % teljesülése. Kiadták az építésre vonatkozó engedélyt, az 
útépítésre vonatkozó engedélyt a szakhatóságok várhatóan a jövő év elején fogják kiadni. 
Ezért ennek a teljesülése is ebben az időben várható. Jelentős, 78 millió Ft-os összeg.  
A bevételeknél pontosították valamennyi, a működésre és a fejlesztésre vonatkozó bevételt, 
illetve egy tételt ki tudtak venni a kiadások közül. Volt egy 10 millió Ft-os visszafizetési 
kötelezettségük az Önkormányzati Minisztérium felé, ezt kérésükre a miniszter úr vissza nem 
térítendő támogatássá alakította. Ezzel a költségvetés pozíciói javultak.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A mellékletben a bevételeknél a tervezett működési hiány 170,5 millió Ft értéken szerepel, 
viszont a szövegben olvasható, hogy 2008. évi tervezett kiadásokat a tervezett bevételeket 
227.628.000 Ft-tal meghaladják. Nem kellene-e a 2. sz. mellékletben is szerepeltetni, mert ott 
csak az eredeti előirányzat szerepel.  
Polgármester úr említette, hogy a 130 millió Ft-os likvidhitel-felvétel visszafizetése nem tud 



 9 

megtörténni, mert a TESCO számára értékesített telekből származó bevétel második részlete 
nem folyik be. Jól emlékszik, hogy ezt a hitelt közbeszerzés keretén belül lett-e beszerezve? 
Az erre vonatkozó kiírásban az szerepelt-e, hogy ezt év végéig visszafizetik, a szerződésben 
szerepel-e olyan lehetőség, hogy esetleg meghosszabbítható a futamidő?  
 
Ormai István polgármester: 
Melsin Valentin kérdése a 2. sz. melléklet 6. sorára irányul. Átrendezték a költségvetésüket. 
Tájékoztatták a képviselő-testületet arról, hogy a pénzügyi műveletek tételeit a III.-as 
csoportban szerepeltetik.  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
A 130 millió Ft-os hitel felvételére közbeszerzési eljárást nem kellett kiírniuk, mert ennek a 
hitelnek a terhei nem haladták meg a közbeszerzési értékhatárra szükséges összeget. Ebben az 
esetben a hitelfelvételnél a várható kamatkiadásokat kell kiszámolni, az határozza meg, hogy 
közbeszerzési eljárást kell-e kiírni, vagy sem. A háromhavi határidő-meghosszabbítás sem éri 
még el azt a határt, ami miatt esetleg közbeszerzése eljárássá kell, hogy a folyamat 
átalakuljon.  
 
A napirenddel kapcsolatban hozzászólás nem hangzik el.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Sasvári Tamás alpolgármester és Tátrai Jenő 
képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 1 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
348/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a Raiffeisen Bank Zrt-
től felvett, 2008. december 31-i lejáratú, 130.000 eFt összegű hitel futamideje 
2009. március 31-ig meghosszabbításra kerüljön. A módosított szerződés 
aláírására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt. 

 Határidő: 2008. december 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
                   Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
2. Nagyatád Város Képviselő-testülete az alábbi szervezetek részére, a következő 

összegű működési célú pénzeszköz átadással egyetért: 
 

- Városgondnokság támogatására 40.000,- Ft 
- Könyvtár támogatására 5.000,- Ft, 
- Városi Múzeum   támogatására 5.000,- Ft, 
- Gyöngyvirág Óvoda támogatására 5.000,- Ft, 
- Nagyatádért Egyesület támogatására 75.000,- Ft,.   
- Pro Família Alapítvány támogatására 10.000,- Ft, 
- Nagyatádi Jazz-balett és Ritmikus Gimnasztika SE támogatására 60.000,- 

Ft,   
- Római Katolikus Egyház támogatására 10.000,- Ft, 
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- Nagyatádi Városszépítő Egyesület támogatására 20.000,- Ft, 
- Vitalitás SE támogatására 20.000,- Ft, 
- Nagyatádi Diákokért Alapítvány támogatására 20.000,- Ft. 
 

 A támogatási szerződések aláírására felhatalmazza a polgármestert.  
 Határidő: 2008. december 31. 
  Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 13 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 2008. évi 
költségvetéséről szóló 5/2008 (II. 15.) rendeletének módosításáról szóló 38/2008. (XII. 18.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat költségvetési és zárszámadási rendeletében bemutatásra 

kerülő mérlegek tartalmáról szóló rendelet megalkotásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett - elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat költségvetési és 
zárszámadási rendeletében bemutatásra kerülő mérlegek tartalmáról szóló 39/2008. (XII. 18.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III.1.) rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kollár József a DRV Zrt. Siófoki értékesítési 
osztályvezetője, valamint Kiss László a DRV Zrt. Nagyatádi üzemvezetője.  
 
 
Ormai István polgármester: 
A vízi közművekre vonatkozó díjak úgy állnak össze, hogy az üzemeltető elkészíti az 
üzemeltetési díj-javaslatát, a vonatkozó szabályok szerint, ezt megismerve tesznek javaslatot a 
szolgáltatási díjakra. A szolgáltatási díjak vonatkozásában összesen 7 %-os díjemelést 
tartalmaz az előterjesztés – figyelemmel az üzemeltetési díj változására is.  
 
Bakos József képviselő: 
Mennyi volt a kitermelt víz mennyisége 2008-ban?  
Van-e legalább két éves terve a szolgáltatónak az ár-index változásra vonatkozóan?  
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2008. évben eddig elszámolt koncessziós díjból mennyit költöttek értéknövelő 
rekonstrukcióra? Ebből mennyi volt az amit az önkormányzat fedezett?  
Van-e konkrét energiaracionalizálási terve a szolgáltatónak kimondottan a vízi közmű 
hálózatra vonatkozóan?  
Hány db mélyfúrású kútja van pillanatnyilat? Ebből mennyit üzemeltet a szolgáltató 
Nagyatád-Ötvöskónyi-Kivadár vonatkozásban?  
1999 óta nincs biológiai tisztítás Nagyatádon. Történtek-e ez irányba lépések? Ha igen, akkor 
meddig jutottak?  
Mi a helyzet a végágakkal?  
Pillanatnyilag milyen értéket képviselhet a víziközmű-hálózat?  
Mit képvisel az éves amortizáció – tekintettel a 3 %-os leírási kulcsra?  
 
 
Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
A kitermelt víz mennyisége 2008-ban 811.213 m3 volt. Figyelembe véve a hálózat-
mosatásokat vízveszteségben nagyjából 100.000 m3 jelenik meg.  
Ár-index változásra prognózisuk nincs. Ugyanúgy ki vannak téve a napi változásoknak, mint 
más, csak azzal tudnak kalkulálni, amiről ismereteik vannak.  
A 2008. évi koncessziós díjból a megvalósított fejlesztések listáját szükség esetén 
rendelkezésre tudják bocsátani.  
Augusztusban leszámlázásra került nettó 15 millió Ft, ÁFÁ-san 18 millió Ft az önkormányzat 
részéről, illetve november folyamán 9 millió Ft érkezett az önkormányzat részéről 
koncessziós díj számlában. A többi egyelőre még nem került kiszámlázásra.  
Energia-racionalizálási program zajlik a cégnél, melynek keretében felülvizsgálják a 
különböző szivattyúk teljesítményét, az energia lekötéseket és mindazt, ami ezzel 
összefüggésben segíthet az energiaköltségek lecsökkentésében.  
 
Kiss László üzemvezető DRV Zrt. Nagyatád:  
1-11 hónap adatait tudták megadni összehasonlítás céljából.  
A Nagyatádon lévő mélyfúrású kutak száma jelenleg 10 db. Ebből az igényelt vízmennyiség 
függvényében egy átlagos napon 7-et üzemeltetnek.  
A körvezetékesítés hiánya miatt néhány utcában valóban kialakulhatnak helyi ivóvíz minőségi 
problémák. Ezeket rendszeres és tervszerű mosatásokkal orvosolják. Vizsgálják a 
körvezetékesítések lehetőségét, de ezek akkora beruházások lennének, melyek több évi 
koncessziós díjat emésztenének fel.  
 
Bakos József képviselő: 
A kitermelt és az értékesített víz mennyiségéből adódó különbözetet a szolgáltató a következő 
évi díjkalkulációnál bekalkulálja.  
A Széchenyi téri szennyvízátemelő rekonstrukciója milliós nagyságrendben mennyi volt?  
A még be nem szerzett szivattyúk kb. mennyi értéket képviselnek?  
Kb. 37 millió Ft-os koncessziós díj bevételre számítanak, melyből eddig durván 20 millió 
realizálódott. Az az érzése, hogy nem volt annyi rekonstrukció. Ezeket a kintlévőségeket, a 
behajthatatlan követeléseket, illetve a vízveszteségeket a díjkalkulációnál az értékesítés 
milyen formában veszi figyelembe? Bekalkulálják, gyakorlatilag megfizettetik a 
fogyasztókkal?  
 
Ormai István polgármester lezárja a kérdéseket. 
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Kollár József értékesítési és marketing osztályvezető DRV. Zrt. Siófok: 
Ezek a veszteségek áttételesen valóban megjelennek a díjakban. Ezzel nehéz mit kezdeni. A 
közművagyon alapvetően a településé, az, hogy ezzel milyen szintű vízveszteséget tudnak 
produkálni, nyilván közös felelősség, de a vízveszteség-csökkentés végrehajtásához a 
vagyonban kell olyan rekonstrukciókat végrehajtani, amelyekkel ezt el tudják érni. Nincs más 
választásuk, mint az, hogy ezeket a többletköltségeket ilyen módon beleépítik a díjba.  
Közbeszerzés-kötelesek. Meglehetősen lelassultak ennek következtében a folyamataik. Egy-
két rekonstrukciós munka ennek következtében fog átkerülni a következő évre.  
 
Kiss László üzemvezető DRV Zrt. Nagyatád:  
A Széchenyi téri átemelő rekonstrukciós munkái teljes mértékben elkészültek, a szivattyúk is 
megérkeztek. A bekerülési értéke 9.700.000 Ft körül volt. Ebben benne van 2 db új szivattyú 
is.  
 
Hozzászólások: 
 
Bakos József képviselő: 
Bevallotta a szolgáltató, hogy a díjkalkulációnál beépítik a díjba a többletköltségeket.  
A korábbi két kocsi helyett négy kocsival jár a szolgáltató. Még mindig nem látja az elvárt 
„hőmérsékletet” a szolgáltatótól. Ezért módosító indítványa lenne a képviselő-testület felé.  
A lakossági vízdíj-emelésnél javasolt 7% helyett 4% emelést javasol. Elsősorban a 
koncessziós díj maradványra, illetve a végre nem hajtott fejlesztésekre tekintettel.  
 
Ormai István polgármester: 
A vízi közművek 2009-re vonatkozó díjmegállapításáról tárgyalnak. Ilyenkor mindig a 
legfontosabb kérdés, hogy mennyit kell fizetni az elkövetkezendő évben a vízi közmű 
szolgáltatásokért. Sokféleképpen lehet megközelíteni ezt a kérdést. A kérdések és a válaszok, 
valamint Bakos képviselő úr javaslata is egy megközelítése a témának. Nem kívánja 
leegyszerűsíteni a dolgot, vizsgáljanak meg egy szempontot. Egyrészt megjelenik egy teljesen 
reális szükséglet a lakosság, az önkormányzat részéről a tekintetben, hogy a vízi közművek 
felújítására minél több pénzt fordítsanak. Ezáltal ezek legyenek korszerűbbek, takarékosabban 
üzemeltethetőek, biztonságosabban működtethetők. Ennek a fedezete a koncessziós díj. Másik 
oldalon elvárás, hogy minél alacsonyabban tartsák a szolgáltatási díjakat. Az üzemeltetésre 
fordított költségek és a szolgáltatásért fizetett díj közötti különbözet az, amely felhasználható, 
nem kell az üzemeltetés költségeire fordítani. Az előző évek során jelentősen eltérítették a 
lakossági és a közületi díjakat. A mostani javaslatuk azt mondja, hogy egységesen 
változtassák ezeket. Ma a díjjavaslat – ivóvíz-szolgáltatás tekintetében – a lakosságot érintően 
214 Ft/m3. Ennyi a szolgáltatási díjra tett javaslatuk. A közületi vízdíj pedig 369 Ft/m3.  
Az volt a cél ebben az évben, hogy ne térítsék el, arányosan növeljék a díjat.  
A szolgáltató 2009-ben 213 Ft-ot kér és 213 Ft-ért tudja biztosítani az egy köbméter ivóvizet 
Nagyatádon. A lakossági díjjavaslat 214 Ft. 1 Ft marad meg azon a díjon, amit beszednek.  
200.000 Ft elvi koncessziós díj bevétel van a lakossági vízdíjon. Az elhangzott javaslatot 
ebből a szempontból is meg kellene fontolni. Azt megtenni, hogy a bekerülési értéket sem 
kérik el egy szolgáltatásért, nehezen keresztülvihető dolog.  
A lakosság egy köbméter vízért Marcaliban nettó 350 Ft-ot, Barcson 379 Ft-ot, Csurgón 274 
Ft-ot fizet.  
A szolgáltató középtávú programját kell áttekinteni a költségvetés elfogadása előtti időben.  
 
Bakos József képviselő: 
Polgármester úr által elmondottakkal egyet ért.  
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Aggálya az, hogy nem tudja, hogy mennyi a vízi közmű vagyon. Megnézte a korábbi 
koncessziós szerződés 10 éves futamidejét, amely alatt a város kapott 433 millió Ft 
koncessziós díjat, melyből 12 milliót fordított vissza a hálózatra. Ugyanakkor a szolgáltató 
saját pénzből 45 milliót. Az új koncessziós szerződés szerint már nem kötelessége a 
tulajdonosnak 100 %-ban visszaforgatni, 1/3-ával szabadon rendelkezik, de most sem látja azt 
a ráfordítást.  
Előzőleg elmondott módosító indítványát - amely szerint a lakossági vízdíj-emelésnél javasolt 
7% helyett 4% emelést javasol – visszavonja. Elfogadja a díjemelés mértékét.  
 
Ormai István polgármester: 
Be fogják mutatni ugyanekkor, hogy Nagyatádon az ivóvíz-hálózat vonatkozásában egy 
Európai Uniós pénzügyi támogatás felhasználásával elkészíttették a teljes hálózatra vonatkozó 
rekonstrukciós tervet. Rendelkezésükre áll a dokumentum, mely tartalmazza a bizonyos 
átkötéseket is, melyek megszüntetik a zárt cső végeket. A pályázati lehetőség megnyílása azt 
jelentené, hogy az egész városban végre tudnák hajtani a komplett rekonstrukciót.  
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 
Megérkezik a képviselő-testület  ülésére Dr. Barbalics István képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 14 fő.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 11 igen szavazat és 3 tartózkodás mellett - 
elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 
1.) rendelet módosítására vonatkozó 40/2008. (XII. 18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakás célú helyiségek 2009. évi 

irányadó bérleti díjának megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
7%-os irányadó bérleti díj növekedést javasolnak. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólás:  
 
Dr. Ludas László képviselő: 
A határozati javaslatban a 6. pontban szereplő rendelkezés - hogy a bérleti díjaknál a KHS 
által előző évre megállapított általános inflációs mértékével emelkedik – kerüljön a 
szerződésbe.  
Általában azt szokták írni a szerződésekbe, hogy megállapodás hiányában az előző évi 
inflációs ráta, ne legyen vita, mégis valamilyen értékkel növelhesse a bérbeadó a bérleti díjat. 
Ezt lehetne finomítani azzal, hogy ne automatikus legyen ez, mert lehet, hogy az infláció nem 
tükrözi azt a mértéket, amivel lehetne emelni egy bérleti díjat. Lehet, hogy a körülmények 
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folytán egy nagyobb mértékű emelés is indokolt lenne, de nyilvánvaló, hogy ha a bérbevevő 
látja, hogy megállapodás hiányában csak ez a mértékű emelés lesz, akkor ő nem fog többe 
beleegyezni.  
Az sem biztos, hogy a KSH jó adatot közöl.  
 
Ormai István polgármester: 
Úgy véli, ez rendeleti szabályozást igényel.  
A határozatban tudnak ilyen módosítást tenni, de kérdés, hogy a rendelet szabályozásával ez 
összhangban lesz-e, ha így megváltoztatják?  
 
Dr. Ludas László képviselő: 
Jobban hangzik abból a szempontból, hogy fenntartják a jogát a megemelésnek, tájékoztató 
jelleggel, ami minimum az előző évi inflációs ráta.  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Azt fogadták el határozatként, hogy az újonnan megkötött szerződésekben kerüljön kikötésre, 
hogy az önkormányzat a bérleti díj emelésének jogát fenntartja, amelynek mértéke minimum 
az előző évi átlagos fogyasztói árindex változásának mértékével egyezik meg.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi Dr. Ludas László képviselőt, hogy megfelel-e a módosítás?  
 
Dr. Ludas László képviselő: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester: 
Tehát a határozati javaslat 6. pontjának második francia bekezdése a felolvasott szöveggel 
módosul, hogy ezt követően január 1-től az újonnan megkötött szerződésekben kerüljön 
kikötésre, hogy az önkormányzat a bérleti díj emelésének jogát fenntartja, amelynek mértéke 
minimum az előző évi átlagos fogyasztói árindex változásának mértékével egyezik meg. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László határozati javaslat 
módosítására vonatkozó javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Ludas László javaslatát 13 igen, 
1 ellenszavazat mellett elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
349/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 

vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 01.) számú rendeletének 74. §-ában 
meghatározott szabályok alapján, az önkormányzat tulajdonában álló, a 
vásárcsarnokban lévő üzletek kivételével minden nem lakás célú helyiség: 

- bérleti jogának elnyerésére 2009. évben kiírásra kerülő pályázatokban, 
illetve  
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 - 2009. évben a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2009. évi irányadó bérleti díjat a 394/2007. (XII. 20.) számú határozattal elfogadott 
2008. évi irányadó bérleti díj 107 %-ában – az értéket 10.- Ft-ra kerekítve – állapítja 
meg az alábbiak szerint: 

a. Üzlet és irodahelyiségeknél, vendéglátás és szolgáltatás kivételével minden egyéb 
tevékenységnél: 

 
a./1. Panel, és fa épületen kívül minden egyéb technológiával készült épületben 

lévő helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA):               
    I/1 övezet                1.310.- 
    I/2.övezet               1.210.-  
    II.  övezet                    1.040.-  

    III. övezet            790.-               
 

 a./2.     Panel és fa épületben lévő helyiségeknél (Ft/m2/hó+ÁFA): 
   I/2. övezet       1.040.- 

   II.   övezet          1.040.- 

   III.  övezet                       790.-  

 

b. Pincéknél (Ft/m2/hó+ÁFA): 
I/2. övezet    430.- 
II. övezet    350.- 
III. övezet    270.-  
 

 
c.    Nyitott, fedett tárolóknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 

     I. övezet    240.- 

    II. övezet    210.- 
    III. övezet    160.-  

 

 

d. Garázsoknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 

    I./2 övezet       470.- 

    II. övezet       430.- 

     III. övezet    320.- 

 

e. Önálló raktárak (Ft/m2/hó+ÁFA): 
    I./2 övezet       470.-   

    II. övezet       430.-   

    III. övezet       320.-  
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2. A Képviselő-testület az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. 
(IX. 01.) számú rendeletének 74. §-ában meghatározott szabályok alapján, a 
vásárcsarnokban lévő önkormányzati tulajdonú üres és üressé váló üzletek: 

- bérleti jogának elnyerésére, kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  

 - kérelem alapján a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2009. évi irányadó bérleti díjat a 394/2007. (XII. 20.) számú határozattal elfogadott 
2008. évi irányadó bérleti díj 107 %-ában – az értéket 10.- Ft-ra kerekítve – állapítja 
meg: 

 
  a. büfé:    1.460.- Ft/m2/hó+ÁFA 

b. egyéb üzlet:   1.310.- Ft/m2/hó+ÁFA. 
 

3. A Képviselő-testület az 1989. évi II. tv. hatálya alá tartozó szervezetek részére 
biztosított helyiségek 2009. évi irányadó bérleti díját övezettől függetlenül a 
394/2007. (XII. 20.) számú határozattal elfogadott 2008. évi irányadó bérleti díj 107 
%-ában – 10.-Ft-ra kerekítve – 590.-Ft/m2/hó+ÁFA összegben állapítja meg.  

 
4. A Képviselő-testület az Somogy Megyei Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal 

részére a Nagyatádi Falugazdász Körzetközpont működtetésére a Nagyatád, Baross 
Gábor utca 5. szám alatti irodaház második emeletén biztosított összesen 34,6 m2-es 
két iroda 2009. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 394/2007. (XII. 20.) számú 
határozattal elfogadott 2008. évi díj 107 %-ában, azaz évi bruttó 128.400.- Ft-ban 
állapítja meg. 

 
 
5. A Képviselő-testület az Igazságügyi Hivatal működtetéséhez a hatékonyabb és 

lakosság közelibb jogszolgáltatás, a vidéki ügyfélfogadás és területi feladatok 
ellátásához a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén 
biztosított 6. számú 15,1 m2-es iroda 2009. évi bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 
394/2007. (XII. 20.) számú határozattal elfogadott 2008. évi díj 107 %-ában, azaz 
havi bruttó 16.050.- Ft-ban állapítja meg. 

 
 
6. A Képviselő-testület a bérleti díj emelésének módját és mértékét - amelyet a 

pályázati eljárás során alkalmazni és a megkötésre kerülő szerződésekben rögzíteni 
kell -, az alábbiak szerint határozza meg: 

 
- A pályázati licit során kialakuló bérleti díj csak 2009. évre vonatkozik.  
- Ezt követően minden év január 1-től az önkormányzat a bérleti díj 

emelésének jogát fenntartja, amelynek mértéke minimum az előző évi 
átlagos fogyasztói árindex változásának mértékével egyezik meg.  

 
7. A Képviselő-testület a város lakosságának jobb ellátása, a szolgáltatók támogatása 

érdekében a szolgáltatást végzők részére az adott helyiségre meghatározott bérleti 
díjból 20 % bérleti díj kedvezményt biztosít a 2009. évi eljárások során. 

 

Határidő: 2009. évi eljárásokban folyamatosan 

Felelős :  Ormai István polgármester 
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6.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző:  
Kéri, hogy a testület úgy fogadja el a rendeletet, hogy a rendelet-tervezet első paragrafusában 
az (1) bekezdés 3. sorában szereplő két összeg közé, a bruttó 9.600 Ft / 5m3 díj elé kerüljön 
be az, hogy állami támogatás esetén.  
Az előterjesztésben leírják, hogy ez az állami támogatás összegével csökken, de a rendelet-
tervezet szövegéből kimaradt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát 13 igen, 1 ellenszavazat mellett - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
350/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési folyékony 
hulladékkezelési közszolgáltatás megszervezése érdekében Lábod Község 
Önkormányzatával a 2004. május 25-én kelt közszolgáltatási megállapodás módosítását a 
melléklet szerint jóváhagyja, annak aláírására felhatalmazza Nagyatád Város 
Polgármesterét.  
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet a jegyző pontosításával 
együtt. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet – a jegyző kiegészítésével együtt -  13 igen szavazat 
és 1 tartózkodás mellett - elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a települési folyékony 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) rendelet módosítására 
vonatkozó 41/2008. (XII. 18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
7.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének megállapításáról 

szóló 9/1998. (IV. 1.) rendelet módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés nem hangzik el.  
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Hozzászólások: 
 

Dr. Ludas László képviselő: 
Egy megjegyzése volna: mindenki által olvasható, hogy a 37 bérlő összesen 1.874.000 Ft 
összegű hátralékot halmozott fel, ők a szociális alapon bérbe adott lakások bérlői. Ennél a 
kategóriánál az emelést lehet, hogy továbbra is csak a hátralék növelését fogja magával vonni. 
Nem azt mondja, hogy nem kell emelni, csak el kellene gondolkodni egy szigorúbb rendszer 
kialakításán.  
 
Ormai István polgármester: 
Felkéri a jegyző asszonyt, hogy ismertesse, milyen lakhatáshoz kapcsolódó támogatási 
formák vannak.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző:  
A kérelemre a rászorultak részére lakbértámogatást ad a Városgondnokság, mint a lakások 
üzemeltetője, működtetője, azon kívül a Szociális Bizottság hatáskörében lévő 
lakásfenntartási támogatás is adható azoknak, akik a jogszabályi feltételeknek megfelelnek. 
Illetve ugyan ez van normatív alapon is, aki a jogszabálynak megfelel.  
Azokban az esetekben, amikor ezt meg lehet adni, szinte minden esetben megkapják. A 
Szociális Bizottság is majdnem minden ülésén tárgyal lakásfenntartással kapcsolatos 
támogatásokat. Előfordul, hogy a kérelmezők nem férnek bele a keretbe. Szociális viszonyaik 
alapján , a jövedelmük alapján beleférnének, de a lakásfenntartás költségei nem érik el a 
család össz jövedelmének a 30%-a, ami esetén lakásfenntartási támogatás adható. A 
lakásfenntartási támogatásoknál van egy ilyen jellegű nehézség. Azonkívül adósságkezelési 
eljárásra is van lehetőség. Az elmúlt évben még kifutóban voltak a korábbi években adott 
ilyen segítségnyújtások, azonban ez is nehézségekbe ütközik, mert ebben az esetben is a 
felhalmozódott tartozás egy részét támogatásként megkapja a kérelmező, részt tud venni az 
adósságkezelésben, a többi részét neki ki kell fizetnie részletekben egy halasztott időszak 
alatt, ugyanakkor teljesíteni kell az esedékes kifizetéseket. Ez egyébként a közüzemi 
tartozásokra is és a lakbértartozásokra is vonatkozik. Ennek a megfizetése az esetek nagy 
részében nehézséget okoz az érintetteknek.  
Ezek a segítségek rendelkezésre állnak, a rászorulók meg is kapják, azonban vannak olyan 
ellátási formák, amik valamilyen fizetési hajlandóságot és fizetési képességet is igényelnek. 
Sok esetben már ez sincs meg azoknál a családoknál, akik ilyen nagy hátralékot halmoztak 
fel. A Szociális Bizottságnak a döntései során ez sokszor a mérlegelés lehetőségeit nagyon 
beszűkíti. A lakásbérleti jogviszonyok meghosszabbításánál is sokszor mérlegelniük kell, 
hogy olyan család jogviszony meghosszabbítására kerül sor, akinek jelentős lakbérhátraléka 
van.  
Egyetért Dr. Ludas képviselő úrral, szükség lesz arra a következő időszakban, hogy a 
képviselő-testület  foglalkozzon ezzel a kérdéssel. A Szociális Bizottság az elmúlt ülésén már 
felvetette ezt a problémát, hogy milyen módon lehetne a hátralékokat kezelni és rendezni.  
 
Ormai István polgármester: 
A javaslat a szociális lakásoknál 5%-os, a költségelvű lakásoknál pedig 6,5%-os emelést 
tartalmaz.  
 
 Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 13 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
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Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) számú rendelet módosítására 
vonatkozó 42/2008. (XII. 18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 

8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék - lerakó bérleti szerződés módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
A nagyatádi hulladéklerakóra van egy bérleti szerződés a hulladék-gyűjtési, kezelési 
közszolgáltatást ellátó gazdasági társasággal, a Saubermacher-Pannónia Hulladékgyűjtő Kft.-
vel. Január 1-vel módosítani szeretnék azt, a bérleti díj emelése miatt. 10.500 ezer Ft + ÁFA 
összeget fizettek a hulladéklerakóért, 11 millió Ft-ban javasolják a 2009-re vonatkozó bérleti 
díjat megállapítani. A megállapodás tartalmazza azt, hogy mely tényezőket kell figyelembe 
venni a bérleti díj megállapításánál. A rekultiváció előkészítése folyamatban van, mely jövő 
esztendőben érinti a lerakó működését.  
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Miért került ki a Mecsek-Dráva Projektből a nagyatádi átrakó állomás? 
Nem generált egy kicsit nagyobb mérvű emelést az a tény, hogy már előzetesben jelezte a 
szolgáltató, hogy – miután jövő nyáron be kell zárni a lerakót, hisz az engedélyük addig szól – 
a Nagykanizsán történő lerakás 60%-kal növelte a lerakási díjat? Idegen beszállítással meg 
lett töltve a nagyatádi lerakó, melyet jelképes összegért adnak oda most. Miért nem kérnek 
többet a bérletért?  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az előterjesztés szerint az idei 10.500 ezer Ft + ÁFA összegű hulladék-lerakó bérleti díj 
tekintetében jövő évre 6,7%-os inflációt prognosztizálnak. Ennek ellenére a díj-javaslatban 
nem jelenik meg ez az összeg, hanem 203.000 Ft-tal kevesebb összegben van javaslat a díj-
mértékének a megállapítására.  
Miért kellene a városnak a szolgáltatónak a csökkenő teljesítményét a díjtételben elismerni 
akkor, amikor az egész telephelyet biztosítja a szolgáltatónak?  
Javaslata, hogy ne 11 millió Ft-ban, hanem 11.200 ezer Ft-ban állapítsák meg a díjat.  
 
Ormai István polgármester: 
Az átrakóállomások – néhány kivétellel – kikerültek az egész rendszerből, mert nem lehetett 
olyan nagyságrendű pályázatot beadni, mint amennyit eredetileg a Mecsek-Dráva 
Hulladékgazdálkodási Rendszer tervezett.  
Azért ez a díjjavaslat, mert van egy szerződésük, melyet megkötöttek. Abban az szerepel, 
hogy ezeket a tényezőket veszik figyelembe akkor, amikor megállapítják a bérleti díjat.  
A kérdések körüli véleményekkel kapcsolatban elmondja, hogy elérték azt, hogy Nagyatádon 
egy hulladékgazdálkodási társaságnak önálló divíziója van, 21 település hulladékgazdálkodási 
rendszerének Nagyatádon van a központja. Azzal tudták ezt elérni, hogy hosszú éveken 
keresztül együttműködtek a szolgáltatóval, aki a hulladéklerakóért, a telephelyért az irodáért 
nagyon jelentős összegeket fizet az önkormányzatnak és intézményének. Sok ember dolgozik 
a szolgáltatónál, akiknek munkájuk van. A szolgáltató Nagyatádra hozta a járműveit, hogy itt 
fizesse a gépjármű súlyadót. Itt fizeti az iparűzési adót. A dolgok sokkal összetettebbek annál, 
hogy 222.000 Ft-tal - a megállapodásukat megszegve - állapítsanak meg egy olyan bérleti 
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díjat, amely egy jövőre megszűnő lerakóra vonatkozik. Tényszerűen jártak el, gondosan és 
meggondoltan alakították ki ezeket az összegeket és díjakat.  
A szolgáltatást igénybevevők fizetik meg a költségeket és a díjakat. Mondhatják azt is, hogy 
22 millió Ft, lehet hozzá ragaszkodni, de nyilván nem fogják kifizetni egyrészt és elmennek 
máshová. Akkor még attól is elesik a város, amit most kap. Ha olyan díjakat kell 
megállapítani a környező településeken, amelyeket azok nem képesek, nem tudnak, nem 
akarnak megfizetni, fel fog bomlani az a szolgáltatási egység, amely most ide épül.  
Az az érdek, hogy ez a rendszer működőképes legyen, minél nagyobb létszámú szolgáltatást 
igénybe vevőre lehessen megosztani, felosztani és ráterhelni a költségeket. Körültekintően és 
hosszútávon gondolkodva kell minden esetben eljárniuk.  
A megállapodásban foglaltak szerint járnak el.  
 
Hozzászólások: 
 
Bakos József képviselő: 
Polgármester úr válaszát nem igazán tudja elfogadni, az érvei súlya alatt nem tud meghajolni.  
Amikor a képviselő testület megszavazta a Mecsek-Drávához való csatlakozást, abban a 
vastag projektben, amelyet nem igazán olvasott el senki sem, egy sorban benne volt, hogy 
Nagyatád. Többek között Nagyatádod is kihúzták.  
1996-ban kötöttek a szolgáltatóval egy szerződést, amelyben benne volt, hogy rekultivációs 
alapot kell létesíteni. Eltelt a 10 év, rekultivációs alap sehol. Egyszerű volt a megoldás, ez a 
passzus kikerült a szerződésből. Ennyit a kötöttségről. A szerződést 10-11 évre kötötték mind 
a lerakó, mind a szolgáltatás tekintetében, de jövő júniusban „roló le”. El kell hordani a 
szemetüket. Nem növelte  a munkahelyek számát a szolgáltató, ami pedig az egységet illeti, 
jövőre megnézi, hogy a jelenlegi települések közül hányan fognak kiválni az miatt, hogy nem 
Nagyatádra kell hordani a hulladékot, hanem elviszik kanizsára. Ha Nagyatád azt „ki is tudja 
nyögni”, a kis települések többsége nem igazán. Miután vannak a piacon más szolgáltatók is, 
elképzelhető, hogy váltanak. Ami a herdálást illeti, volt Nagyatádnak egy lerakója, mely 
annak idején nem tudták, hogy mennyibe került, de az Nagyatádé volt.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Minden költség mellett van egy bevétel oldal is. Nőnek a szolgáltató költségei, akkor nőni 
kell a bevételnek is, tehát meg kell növelni a szolgáltatás díját. Minden amit a Bakos úr eddig 
elmondott, nyilván kivitelezető úgy, hogy a lakossági szolgáltatás díját közben arányosan 
ezzel szinkronban emelni kell. A képviselő úr azt sugallja, hogy majd átmennek más 
szolgáltatóhoz, mert… ez azt jelenti, hogy a másik szolgáltató olcsóbban szolgáltat, mint a 
Nagyatádon szerződött szolgáltató? Nem, Bakos úr, téved. Nagyon jól tudja, hogy 
Nagyatádon a legolcsóbb a hulladékszállítási díj. Minden környező településen, nagyobb 
városban lényegesen magasabb. Minimum másfél, de inkább kétszerese. Ha nem szedik be a 
lakosságtól a megfelelő díjat, amely fedezi a költségeket, akkor a költségekből kell lefaragni. 
Nyilván a szolgáltatónak van egy minimális nyeresége, amit meg nem várhatnak el tőle, hogy 
lemondjon róla. Nem olyan egyszerű ez a dolog, mint ahogy a képviselő úr mondja. 
Egyébként az önkormányzatnak milyen költségei vannak, lesznek? Az önkormányzat sem 
fogja átvállalni a szolgáltatási költségeket lakosságtól, ki kell, hogy terhelje rá. Miből fizetné 
ki?  
 
Ormai István polgármester: 
Jó néhányszor beszéltek már erről a témáról.  
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Bakos József képviselő: 
Ha van más szolgáltató és közelebb van a lerakója, akkor logikus, hogy olcsóbban tudja 
szállítani. A szolgáltató a díjemeléssel, melyet végre fog hajtani, de „brutálisan” jövő nyáron 
fog jelentkezni, mert eltolták a díjemelést. Szeretné hallani az alpolgármester úr véleményét 
jövő augusztus-szeptemberben.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Ő is így gondolja. Várják meg a jövő nyarat.  
 
Ormai István polgármester: 
Fontos és mindenkit érintő kérdésről beszélnek. Sajnálja, hogy összekeveredtek bizonyos 
dolgok. Mindenféléről szó esett az előző percekben. Amit tárgyalnak az az  hogy a Nagyatádi 
Önkormányzat tulajdonában lévő lerakón folytatott hulladéklerakásért és gazdálkodásért 
milyen bérleti díjat kérjen az önkormányzat. A 2008-as 10.500 ezer Ft helyett 11.000 ezer Ft-
ot javasolnak azért, mert a bérleti díj megállapításánál figyelembe veendő tényezők egyike az 
infláció megjelenik 6,7 %-kal, viszont a beszállított mennyiség, amely egy mutatószám, 
csökken. Erről szól az előterjesztés. A gondolkodás legyen ennél tágabb. Ezzel egyetért. Meg 
kell nézni, hogy miről szól a dolog. Nem telt be a lerakó, jól döntöttek, hogy beengedték ide 
más településekről is a beszállított hulladékot, mennyiségileg még hosszú éveken keresztül le 
lehet rakni a hulladékot. A beszállított mennyiség nem befolyásolja, semmilyen módon nem 
érinti a hulladéklerakó további tevékenységét. Magyarországon vannak a hulladékkezeléssel 
kapcsolatosan szabályok, törvények, amelyek kimondják, hogy a szigeteletlen 
hulladéklerakókat meddig lehet üzemeltetni. A nagyatádi lerakónak az illetékes szakhatóság 
meghosszabbítását követően 2009. július 15-ig van lerakási engedélye. A zöldhatóság ilyen 
típusú lerakók megszüntetését írja elő. Nem mennyiségi szempontok szerint, hanem a 
megoldandó feladat és a környezetvédelmi szabályok miatt. 2010. december 31-ét írtak elő 
rekultivációnak. A környezetvédelmi szabályok miatt a szigeteletlen lerakókat nem lehet 
ennél tovább használni. A rekultiváció egy jelentős költségű beruházás. Természetesen meg 
lehetett volna azt tenni, hogy duplájára növelik a hulladékszállítás díját, és rekultivációs 
alapot képeznek, ezzel duplájára növelik a lakosság terheit a hulladékszállításban. Ezt 
javasolja Bakos József képviselő úr több év óta. Most is azt mondja, hogy nagyon nagy hibát 
követnének el, ha a Bakos úr javaslata alapján duplájára növelnék a lakossági szemétszállítási 
díjat, hiszen azt a megoldást választották, hogy nem kérik el a lakosságtól a rekultivációra 
elköltendő pénzt, hanem Európai Uniós pénzt hoznak ide és az Európai Unió pénzéből 
valósítják meg a rekultivációt. Ezért nem képeztek rekultivációs hányadot. Nem akarják 
Nagykanizsára vinni a hulladékot. Nincs erről szó. A kalkulációk marcali lerakással 
számolnak.  
Jelen pillanatban Nagyatád Város Önkormányzata megállapította, hogy azt a 
hulladékszállítási díjat, amelyet akkor kell alkalmazniuk, ha nem lehet lerakni már a mostani 
hulladéklerakón a beszállított hulladékot. A Mecsek-Dráva Hulladékgazdálkodási rendszer 
rekultivációs pályázatát elfogadta az irányító hatóság. Támogatásban részesül. Megvalósul a 
rekultiváció. A támogatási szerződést a jövő év elején tervezik aláírni. Jövő héten lesz egy 
egyeztetés arról, hogy mikor-hogyan kell a további lépéseket megtenni ahhoz, hogy 
hatályosuljon ez a támogatási szerződés.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Egyetért polgármester úr azon kijelentésével, hogy jól döntött a testület akkor, amikor a 
településeknek a hulladékbeszállítását lehetővé tette. A következő megállapításokkal azonban 
nem: a Nagyatád tulajdonában lévő hulladéktároló kapacitása lehetővé tette azt, hogy a 
bezárásig ezeket a vidéki beszállításokat is tudja kezelni, viszont semmiféle olyan jellegű 
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elemzést és alkupozíciót nem alakított ki a szolgáltatóval, amelynél a legoptimálisabb díjtételt 
ki lehetett volna kalkulálni annak érdekében, hogy a város sokkal nagyobb, tetemesebb 
bevételhez jusson. A beszállítandó mennyiség után a szolgáltatónak olyan díjat kellett volna 
megállapítani, amely még gazdasági számításai szerint őneki megérte volna, hogy Nagyatádra 
és ne Nagykanizsára vigye a hulladékot, viszont mindenképpen sokkal nagyobb bevétel 
eredményezett volna Nagyatádnak. Ezt a fajta szemléletet és döntést az önkormányzati 
előterjesztésekben, határozatokban még a nyomát sem találták.  
Polgármester úr a saját előterjesztésében írja, hogy ezt a díjmegállapítást meghatározott 
szempontok szerint, de közös megegyezéssel módosítják. A közös megegyezés azt jelenti 
számára, hogy itt mind a két fél tárgyalási és alkupozícióban van. Nem automatikusan azt 
mondják, hogy amit a szolgáltató javasol, azt a testületnek el kell fogadni. Mert 
megállapíthatják nagyobb összegben is.  
 
Bakos József képviselő: 
Polgármester úr már sokadszor olyan nyomatékkal mondta a véleményét, hogy már-már ő is 
elhitte. Teljesen mindegy, hogy Kanizsára viszik, vagy Marcaliba, a kilométer távolságon van 
a hangsúly. Nem állította, hogy meg kell emelni duplájára a hulladékszállítás díját. Helytelen 
eltékozolni egy saját lerakót, mert igaz, hogy nem szigetelt, de az új lerakókat megnézve, 
szakaszonként építik, az új „kazettát” már a mindenkori előírás szerint készítik el. Ha nem 
szállítják be a környékről, akkor Nagyatád helybeli szállítása még évtizedekig olcsóbban 
megoldhatta volna ezt a kérdést.  
 
Ormai István polgármester: 
Kifejezetten a tényekre szorítkozott az elmondottakban, melyek tényszerűen mutatják be a 
témakor azon körülményeit- feltételeit, amelyek között ezt a munkát végezniük kell.  
Abszurd felvetések is elhangzottak, melyeket 6-8 évvel ezelőtt kellett volna elmondani.  
Létezik egy megállapodás, egy szerződés, melynek van két tényezője, amely a lerakóra 
vonatkozik, ezeket vették figyelembe. Barbalics képviselő úr szeretné azt az érzetet kelteni, 
hogy nem gondosan járt el a polgármester. Mindent megtesznek azért, hogy a város érdekeit 
képviseljék, és körültekintően, minden szempont figyelembevételével járnak el, egyértelműen 
és határozottan a konkrét ügyekben is. Mivel a szerződésük szerint, ha csökken a beszállított 
mennyiség, akkor azt érvényesíteni kell a bérleti díjban. Ez jelen esetben az adatok alapján 
1.113.000 Ft bérleti díj csökkentést eredményezett volna. Az inflációt érvényesíteni kell és 
meg kell vele emelni a bérleti díjat, mely 703.500 Ft. Ennek alapján a 10.500.000 Ft-ot  
410.000 Ft-tal csökkenteni kellett volna. Ezért van az előterjesztésbe írva - egy kemény 
egyeztetés után jutottak el odáig - hogy nemhogy csökkentették volna azt, hanem 
megemelték, pontosan azért, mert a képviselő úr által elmondottakat érvényesítették.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A telepen nincsen mérleg. A hivatal, a polgármester bemondásra elfogadja a szolgáltatónak az 
adatait, soha nem volt ez lekontrollálva, leellenőrizve. Tényszerű dolog azt mondani a Bakos 
képviselő úr hozzászólásáról, hogy azt javasolta, hogy duplájára emeljék a lakossági díjakat? 
Nem polgármester úr, örökösen csúsztat. Olyan szituációt teremt, hogy azt sugallja a testületi 
tagoknak, a lakosságnak, hogy ilyen elhangzott. Ez nem igaz. Ismerje el, hogy nem igaz, hogy 
csúsztatásokkal hamis tényt állít és hamis színben tünteti fel a Bakos képviselő úr által 
elmondottakat.  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző:  
Barbalics képviselő úr a következő módosító indítványt tette: a szerződés 1. sz. mellékletében 
a bérlemény díja 2009. évre a 11 millió + ÁFA / év helyett 11.200 ezer Ft + ÁFA / év legyen.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Barbalics István módosító indítványát, 
amely szerint a Hulladéklerakó bérleti szerződésében Hulladéklerakó bérleti díját 2009. évre 
11.000.000 Ft + ÁFA / év helyett 11.200.000 Ft + ÁFA / év összegben legyen meghatározva. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Barbalics István, a 
Hulladéklerakó 2009. évre vonatkozó bérleti díjának módosítására vonatkozó javaslatát 4 
igen, 6 ellenszavazat és 4 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát 9 igen, 3 ellenszavazat, 2 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
351/2008. (XII. 18.) számú határozat: 

 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher-

Pannonia Hulladékgyűjtő Kft-vel 2005. december 19-én kötött, 2006. október 30-
án és 2007. december 31-én  módosított hulladéklerakó bérleti szerződés 3. 
számú módosítását az előterjesztéshez és a határozathoz mellékelt tartalommal 
elfogadja. 

 
2. A hulladéklerakó tényleges megszüntetése 2009. évre prognosztizálható, ezért a 

bezárást megelőző időszakra vonatkozó bérleti díj elszámolását a Képviselő-
testület az előterjesztéshez mellékelt táblázat (3. számú melléklet) szerinti 
szezonális indikátor százalékai alapján határozza meg. 

 
3. A képviselő-testület felhatalmazza Nagyatád Város Polgármesterét a 

hulladéklerakó bérleti szerződés-módosítás aláírására. 
 
 
Határidő: 2008. december 31. 
Felelős: Ormai István 

 
 

9.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás társulási 
megállapodása módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma 13 fő. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat mellett 
- elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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352/2008. (XII. 18.) számú határozat: 

 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulása társulási megállapodása alábbiak szerinti módosításait 
elfogadja:  
 
I. A társulási megállapodás 2. Feladatellátás módjának az A.) alapfokú oktatás-nevelés 

feladatainak ellátása alpontja az alábbiak szerint egészül ki:  
  
 
 2.) Pedagógiai szakszolgálat 

- a nevelési tanácsadás szakszolgálati feladatait az Éltes Mátyás Általános 
Iskola Egységes Pedagógiai Szakszolgálat és Nevelési Tanácsadóval kötött 
külön megállapodás alapján biztosítja.  

 
II. A társulási megállapodásnak – a 2006, decemberben módosított – szociális ellátásra 

vonatkozó pontja, a I. „2. Feladatellátás módja” C.) pontjának 8.) alpontja az 
alábbiak szerint módosul:  

 
 8.) Nappali ellátás 
 

A társulás a 18 társult településen élő idős emberek ellátására a Rinyamenti 
Szociális Szolgáltató Központja (Nagyatád, Széchenyi tér 4.) fenntartásában 
Nappali ellátást működtet a Lábodi, Nagyatádi és a Segesdi intézményegységben.  
 
A II. A „3. A társulás részletes feladatai, hatásköre” C.) pont 1.) alpontjának 
felsorolása módosul:  
- Idősek nappali ellátása (Idősek klubja) helyett Nappali ellátás 

 
A társulási megállapodás - 2006. decemberben módosított - szociális ellátásra 
vonatkozó pontja, a III. „V. A többcélú társulás szervezeti rendszere” fejezet 
Rinyamenti Szociális Szolgáltató Központ 7.) pontja az alábbi 1.) alponttal egészül 
ki: 

 
 1. Biztosítja a demens kórképpel rendelkező személyek, pszichiátriai betegek, 

hajléktalanok és fogyatékosok ellátását. 
 
Határidő: 2008. december 31.  
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 

10.) Előterjesztés Ötvöskónyi és Kutas községekkel kötendő közoktatási megállapodás 
elfogadására és az NKI alapító okiratának módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
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A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
353/2008. (XII. 18.) számú határozat: 

 
1. a) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete mint a Nagyatád, 

Bolhás, Ötvöskónyi Nevelési, Oktatási, Alapfokú Művészetoktatási Pedagógiai 
Szakszolgáltató Intézményfenntartó Társulás megállapodása szerinti fenntartói 
jogok gyakorlója egyetért azzal, hogy – az Ötvöskónyi Szivárvány Óvodát és 
Beleg Község Önkormányzatának Óvodáját fenntartó Ötvöskónyi és Beleg 
Községek Óvodai Intézményfenntartó Társulása megszűnése miatt – Ötvöskónyi 
és Kutas községekkel mint jogelőd, illetve jogutód intézményfenntartó társulások 
megállapodás szerinti fenntartói jogokat gyakorlóival, a melléklet szerint 
megállapodás kerüljön megkötésre az Ötvöskónyi és Beleg Községek Óvodai 
Intézményfenntartó Társulása által a 9/2008. (III. 29.) OKM rendelet alapján 
2008 júniusában benyújtott pályázaton elnyert támogatás felhasználása és 
elszámolása érdekében.  

 
 b) A Képviselő-testület a megállapodás megkötésére felhatalmazza a polgármestert. 
 
2. a) A Képviselő-testület a Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Alapító Okiratát 
az alábbiak szerint módosítja: 

  „Az intézmény feladata” fejezetben, az „Óvodai nevelés” rész Ötvöskónyi 
Szivárvány Óvoda tagintézményre vonatkozó szakasz utolsó bekezdésének 
helyébe az alábbi szöveg lép: 
 

„Ellátja: 
a) a testi, érzékszervi, több fogyatékosság együttes előfordulása esetén 

halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók vagy a viselkedés 
fejlődésének organikus okra visszavezethető tartós és súlyos 
rendellenességével küzdő,    

b) a megismerő funkciók vagy a viselkedés fejlődésének organikus okra 
vissza nem vezethető tartós és súlyos rendellenességével küzdő sajátos 
nevelési igényű, 

c) a hátrányos helyzetű, halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek 
nevelését.” 

 
 b) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosítások átvezetéséről 

intézkedjen. 
 
 
Határidő:  2009. január 10. a megállapodás megkötésére 
   30 nap a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő bejelentésre 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
 

11.) Előterjesztés a Somogyi TISZK Közép-és Szakiskola Nagyatádi Szakképző Iskolája; 
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NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény; Éltes Mátyás Általános Iskola, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat és 
Nevelési Tanácsadó hőtermelő és elosztó rendszerek üzemeltetési szerződésének 
módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 12 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
354/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogyi TISZK Közép-

és Szakiskola Nagyatádi Szakképző Iskolája; NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és 
Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény; Éltes Mátyás Általános Iskola 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat és Nevelési Tanácsadó hőtermelő és elosztó 
rendszerek üzemeltetésére a Dalkia Energia Zrt-vel kötött üzemeltetési 
szerződésének 2009. április 15. napjáig történő meghosszabbításához hozzájárul.  

 
2.) A képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a város 

polgármesterét.  
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
12.) Előterjesztés a RITIN Műsorszolgáltató és Információs Kht.-vel kötött üzemeltetési 

szerződés módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Laczkovszki Krisztina ügyvezető. 
Bejön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. A képviselőt-testület létszáma: 13 fő 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
A szerződés módosítás-tervezetben, az 1. pontban bent maradt egy egy éves időtartam kitétel. 
E nélkül kéri a tárgyalását, kéri, hogy így hozzanak róla döntést.  
December 31-én lejár a szerződésük, javaslatuk, hogy a Kht-t Kft-vé való átalakítás határideje 
2009. június 30-a legyen, eddig hosszabbítsák meg ebben a formájában a megállapodást.   
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
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Miután a tavalyi évben tudták, hogy át kellene alakítani a Kht-t, kérdése, hogy történtek-e ez 
irányú lépések, ha nem akkor miért, nem tartja szerencsésnek a júniusi váltást.  
Tárgyalt-e a FEB a TV anyagi helyzetéről, és ha igen, akkor mi az álláspontja?  
Miért van az, hogy a Somogy TV az Atád TV-n nem fogható, ugyanakkor a KaposTV 
műsorát másfél órán keresztül kell néznie?  
 
Bejön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma 14 fő.  
Kimegy az ülésteremből Dr. Ludas László képviselő. A képviselő-testület létszáma 13 fő.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Hogy áll a közhasznú társasági forma más társasági formává történő átalakítása? Milyen 
előkészítettség van, illetőleg mi ezzel kapcsolatosan a koncepció?  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Emlékezhetnek rá, hogy 2008. május 29-én, amikor a költségvetési rendelet módosítás 
előterjesztését tárgyalták, akkor a RITIN Kht-nak juttatott 2 illetve 3, összesen 5 millió Ft 
forrásjuttatás kapcsán kérdéseket tett fel, melyekre polgármester úr azt a választ adta, hogy 
nem tiszte és a testületi ülés sem alkalmas arra, hogy válaszoljon a kérdéseire. Nem volt ott a 
RITIN Kht. ügyvezetője. Azóta sem kapott ezekre a kérdésekre választ. Fel kívánja tenni a 
jelenlegi ügyvezetőnek azokat a kérdéseket, melyekre szeretne végre választ kapni.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Kovács Károly képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 14 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
Felkéri Laczkovszki Krisztina ügyvezetőt, fáradjon a tárgyalóasztalhoz.  
 
Bejön az ülésterembe Dr. Ludas László képviselő. A képviselő-testület létszáma 15 fő.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az akkori anyagban indoklásként benne volt, hogy a televíziós műsorszolgáltatás kibővült. A 
tavalyi, illetve az idei év tapasztalatainak összevetésével a műsoridők hogyan viszonyulnak 
egymáshoz, különösen koncentrálva a saját műsoridő változására tekintettel? 
Ha jól tudja, 2008. májusában fogadták el a Kht. üzleti tervét és költségvetését. Eltelt pár hét  
és májusban a testületi ülésen 5 millió Ft többlettámogatásról döntöttek. Mi történt az alatt a 
pár hét alatt? Hogyan fogadták el azt a költségvetést? Mi indokolta azt, hogy újabb 5 millió Ft 
forrást kellett igényelni? Túlköltekezés volt-e, rossz tervezés a bevételek oldalán? Mindkettő 
együtt?  
Az 5 millió Ft-ból 3 millió Ft-ot az előző évről áthúzódó APEH tartozások rendezésére, 
korábbi ügyvezető távozására illetve a 2 millió Ft-ot a műsorszolgáltatási kiadás költség 
növekedésével volt indokolva. Ez a költségnövekmény mögött mi áll? Az összes 
munkavállalói létszám – tekintve az alkalmazottakat és a megbízási díjjal dolgozókat – hogy 
alakult az előző évhez képest? Mennyi volt 2007-ben, jelenleg mennyi az össz. létszám? Ezzel 
párhuzamosan ugyanilyen relációban 2007. illetve tárgyév, 2008.-ban hogyan alakultak a 
kifizetések, bérek, megbízási díjak, járulékok összességében az előző év hasonló adataival?  
A szóban forgó APEH tartozás 2008. május 29-én kifizetésre került-e már? Addig illetve idén 
milyen pályázatokat nyújtottak be, ha 2008. május 29-ig még nem nyújtottak be, elképzelhető, 
hogy az APEH tartozás miatt, mint köztartozás lévén nem nyílt erre lehetőségük, most, hogy 
rendezésre került ez a tartozás, miket terveznek benyújtani, várhatóan mikor fogják vagy 
mikor nyújtották be ezeket a pályázatokat?  
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A Kht. 2008. évi üzleti tervében szerepelt egy sor: igénybevett szolgáltatás 300.000 Ft. Mit 
takar ez a szolgáltatás? Ez az összeg ebből a 300.000 Ft-os limitben tartható-e? Valóban ki 
lehet-e ennyiből hozni ezt a bizonyos igénybevett szolgáltatást?  
Előző évről mekkora áthozott számlatartozás keletkezett?  
Mekkora az az összeg, amelyre fedezetet kell hogy találjon a társaság?  
Jelen előterjesztés mellékletét képezi az üzemeltetési szerződés, melynek az első oldalán 
található közüzemi díjakat a Kht. a Városi Művelődési Házzal kötött megállapodás szerint 
köteles fizetni. Jelenleg van-e hatályban ilyen szerződés a Művelődési Házzal?  
Szintén ebben a szerződésben szerepel a 4.3. pontja, a közvetlen pártpolitikai szempontok 
érvényesítésétől mentes műsorszerkesztés, az 5.8. pedig úgy szól, mint a működéssel szemben 
támasztott követelmények, politikai pártatlanság mellett kielégíteni a tájékoztatás szokásos 
igényeit, ráépülve és beilleszkedve az országos tömegtájékoztatás rendszerébe. Kérdése, hogy 
az ügyvezető megítélése szerint ez hogyan valósul meg, hogyan látja a képernyőn a 
megjelenési arányokat?  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
„Polgármester úr! Szeretném megkérdezni, a 12. napirendi pontnál tartunk? Mert annak más a 
címe, mint amit itt a kérdések között hallottam?” 
 
Ormai István polgármester: 
„Igen, a 12. napirendet tárgyaljuk.” 
 
Lackovszki Krisztina ügyvezető: 
Igen, bővült a műsoridő, szerződésben heti 60 perc van megadva. Most havi 4 óráról 8 órára 
bővült a saját készítési műsorok műsorideje, mely tartalmaz havi magazinokat, kéthetente 
jelentkező magazint, külön sport összefoglalót és hetente két friss hírműsort.  
A tavasszal 5 millió Ft-tal bővült támogatás kapcsán az akkori testületi ülésen is elhangzott, 
hogy az előző években felhalmozódott APEH tartozás rendezése miatt kérték. Ténylegesen 
arra is fordították.  
A tartozás kiegyenlítése után lehetőségük volt pályázni. Két pályázatot nyújtottak be, 
mindkettő sikeres volt. Egy munkaügyes pályázat és egy ORTT-s pályázat. Az ORTT azzal 
utasította el őket, hogy jelenleg a költségvetésük miatt már nem áll módjukban befogadni a 
pályázatukat. A többi kérdésre – amennyiben erre lehetőséget kap – írásban kíván válaszolni.  
 
Ormai István polgármester: 
Volt egy olyan kérdés, hogy miért nem látható a Somogy Televízió a Nagyatád Televízió 
csatornáján. 
 
Lackovszki Krisztina ügyvezető: 
Nyáron újra indították a Somogy Televíziót. Szeptember elején a Somogy TV napi híradóval 
kívánt jelentkezni. Akkor előfordult, hogy két alkalommal sem kapták meg időben a Somogy 
TV műsorát. Ők a képújságban azt mindig feltüntették, hogy milyen időpontban tudják 
közvetíteni azt. Amikor másodszor sem kapták meg azt, úgy döntöttek, hogy ismét leveszik a 
műsorról. Ha jól tudja, a LátSat Kft. napi szinten, napi több alkalommal sugározza a Somogy 
TV műsorát. Ezért nem gondolta annak újbóli műsorrendre tűzését. A Somogy TV-vel a mai 
napig nincs együttműködési megállapodásuk, holott az ügyvezetőt felkereste, tárgyaltak róla 
június-július környékén. Ezzel szemben a Kapos TV-vel van együttműködési 
megállapodásuk.  
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Ormai István polgármester: 
Nem dolgoztak azon, hogy az átalakulás hol tart. Most fognak. 2009. június 30-a a határidő. 
Ez elegendő idő arra, hogy elkészítsék ezt a javaslatot.  
 
Dr. Barbalics István képviselő:  
Említette, hogy a pénzügyi adatokra nem tud válaszolni, Melsin Valentin képviselő úr 
kérdezett olyat is, hogy a megjelenési arányok hogyan vannak. Van-e statisztikai kimutatás 
arról, hogy a kiegyensúlyozott tájékoztatás érdekében ki milyen arányban biztosított a 
megjelenése a képernyőre? Ha erre most nem tud válaszolni, akkor a következő testületi 
ülésre tájékoztassa a képviselő-testületet erre vonatkozóan.  
 
Lackovszki Krisztina ügyvezető: 
Mit ért az alatt, hogy ki milyen arányban?  
 
Dr. Barbalics István képviselő:  
A lakosság általános véleménye szerint a Nagyatádi Város Televízió, Ormai televízió. Erre 
vonatkozóan szeretnék azt tudni, hogy a város közéletéről a másik, az ellenzéki, a FIDESZ 
oldal milyen arányban tudott megjelenni az elmúlt évben, illetőleg ebben az évben? A 
Nagyatádért Egyesület, polgármester úr, illetőleg az MSZP vonatkozásában milyen jellegű és 
milyen időtartamú megnyilvánulásra volt lehetősége a képernyőn, illetőleg milyen időtartamú 
lehetőséget kapott a FIDESZ, illetőleg egyéb társadalmi szervezet?  
 
Lackovszki Krisztina ügyvezető: 
Ormai István mint polgármester szokott stúdiójuk vendége lenni. Úgy véli, hogy ha a 
városlakókat tájékoztatniuk kell, akkor ő az elsődleges forrás. Az, hogy a FIDESZ és az 
MSZP milyen arányban van jelen, azzal kapcsolatban csak annyit tud mondani, hogy 
bármilyen városi rendezvény van és meghívást kapnak, akkor ott vannak és elmennek. 
Viszont, ha szeretné a képviselő úr, akkor ki fogják gyűjteni az archív anyagokat. Akkor 
konkrétan meg tudja mondani, hogy hol és hány helyen voltak jelen, mint televízió.  
 
Bakos József képviselő: 
Helyesbít. Nem ő kérdezte, hogy miért nincs Somogy TV, a lakók kérdezték, ő csak 
tolmácsolja. A kábel tv-nél még az sincs kiírva, hogy mikor közvetítik a Somogy TV-t, 
felhívta a szolgáltatót, nem tudták kapásból megmondani azt. Ebben tud segíteni, meg fogja 
keresni a Somogy TV vezetőjét, hogy miért nem küldik az anyagot, mert a városlakókat 
érdekli.  
Nem kapott választ az anyagi helyzetre sem. Ha visszaemlékszik, az év elején az üzleti terv 
nem nyerte meg a FEB tetszését. Úgy ítélték, hogy ez nem egy reális terv. Az év során 
kiderült, hogy eredetileg volt 6,5 millió Ft pénzeszköz átadás tervezve, közben 9,5 lett, az 1,5 
milliót fejlesztésre megkapták és a képviselő társa elmaradt a 300.000-rel, műsorra számlázás 
alapján 5 millió Ft-ot szántak. Úgy ítéli meg, hogy ebből a 16,5-ből nem lehet. Nem tudja, 
hogy kapott e a FEB újabb, reális üzleti tervet. Szomorúan hallja, hogy pályázaton nem 
sikerült semmi pénzt nyerni.  
Polgármester úrtól kérdezi, hogy felmerült-e a pályáztatás kérdése? mert vannak szolgáltatók, 
ha nekik nincs pénzük arra, hogy saját TV-t működtessenek, akkor elvesztegettek egy évet. 
Az elnök úrnak mondja, hogy a RITIN Kht-ról a televízióról van szó. Ezek a felvetések 
szorosan összefüggnek a televízióval, miután erre külön „mise”nincsen, így kénytelenek 
ezeket a kérdéseket most megtárgyalni. De ha a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
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ezt tárgyalja, nagyon szívesen meghallgatja a véleményüket, hogy ott fejthesse ki az 
észrevételeit.  
A tegnapi FEB ülésen milyen álláspont született?  
 
Ormai István polgármester: 
Az első kérdés inkább egy vélemény volt.  
Képviselő úr többet tud, mint ő. Nem ismeri a Felügyelő Bizottság tegnapi ülésének az 
eredményét. Sem azt, hogy tartottak, sem azt, hogy mi lett annak a hozadéka. Ha tegnap 
megtették azt, biztosan meg fogják küldeni a dokumentumokat.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ha jól értette az ügyvezető által elmondottakat, akkor az ötmillió forintot, mint említette 
APEH tartozás kifizetésére fordították. Két szempont szerint sem biztos, hogy szerencsés. Az 
egyik, révén, hogy az APEH tartozás – ha helytálló az információja – 4.750 ezer Ft volt. A 
másik pedig az ominózus május 29-i képviselő-testületi ülésen elfogadott határozat illetve az 
előterjesztés szövege, amelyet a képviselő-testület elfogadott, így szólt: „…Kht. 
műsorszolgáltatás kiadása eredetileg beállított 2,4 millió Ft összeget az előterjesztő javasolja 
2 millió Ft-tal megemelni. Előző évekből felhalmozódott APEH tartozások rendezésére, 
valamint a korábbi ügyvezető távozása miatti többletjárandóság kifizetésére 3 millió Ft-tal 
megemelésre kerül.” Tehát nemhogy ötöt szavazott meg ilyen célra a testület, hanem hármat, 
de abból is egy részt a korábbi ügyvezető távozása miatti többletjárandóságra.  
Hogy Tátrai képviselő úrnak is válaszoljon, tájékoztatja, hogy a RITIN Kht-val készülnek úgy 
szerződést hosszabbítani, hogy a korábbi működéssel kapcsolatban felmerült kérdéseikre a 
mai napig, sőt még ma sem kaptak választ, így ezt kicsit felelőtlennek tartja. Akkor is 
elmondta, hogy kell a városnak egy jó, színvonalas televízió. Minden támogatást meg kell 
adni ehhez a keretek adta lehetőségen belül. De úgy megszavaztak akkor ötmillió forintot – 
már aki megszavazta – hogy azt sem tudták, hogy gyakorlatilag ezek mögött  a számok 
mögött mi húzódik. Ahogy látszik, most sem tudják még a mai napig. Ezek után úgy 
próbálnak szerződést hosszabbítani, hogy még mindig nincs információjuk a TV 
működéséről, csak az, hogy bekapcsolják a televíziót és van adás. Így lehetne sarkítani az 
egészet. Ezért javaslatai lennének: 
Említette az ügyvezető, hogy írásban szeretne válaszolni a feltett kérdésekre, javasolja, hogy a 
válaszok 30 napos határidővel készüljenek el és a következő testületi ülés elé kerüljenek, 
ezzel összefüggésben az lenne a módosító indítványa, hogy ezt a szerződést e pillanatban csak 
egy hónappal hosszabbítsák meg, a januári soros ülésükön kerüljön a testület elé, annak 
függvényében döntsenek a hosszabbításról, hogy megkapják a korrekt tájékoztatást a társaság 
gazdasági működéséről.  
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Nem igazán érti a Kht-val kapcsolatos támadásokat. Nagyon örült volna, ha a kedves 
képviselő társai az előző ügyvezető alatt működő TV és egyebekkel akkor foglalkoztak volna. 
Kigyűjtethetné azokat a kérdéseket-véleményeket, amelyeket az előző ügyvezetőhöz voltak 
intézve a Kht működésével kapcsolatban. Nem érti az aktivitásukat, csodálkozik rajta. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Lehet, hogy rosszul emlékszik, a kérdését a polgármester úrnak tette fel személy szerint, 
melyre meg is kapta a választ.  
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Bakos József képviselő: 
Szeretné emlékeztetni a képviselő asszonyt, hogy frissítse meg a memóriáját. Ügyvezetőtől 
függetlenül mindig is voltak kérdései és észrevételei a TV működését illetően. Ha esetleg a 
részletek érdeklik, nagyon szívesen előveszi a régi anyagokat és megmutatja, hogy semmiféle 
politikai indíttatása nincs. Azt sem tudja, hogy a jelenlegi ügyvezetőnek mi az irányultsága. A 
régit meg pláne nem tudja. Mellőzzék a politikát, mert nem erről szól a történet.  
„Képviselő asszony! Tessék elmerülni az anyagban és arról beszélni, ne pedig arról, hogy ki 
milyen zászló alatt menetel!” 
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Nem szokott politikai csatározásba belemenni. Nem szereti, amikor a Kht bérleti üzemeltetési 
szerződés módosításakor ezzel jön, hogy milyen arányban jelent meg az egyik, illetve a másik 
oldal. Mivel ezt a kérdést feltette a kedves képviselő úr, mert arra gondolni, hogy milyen 
szempontból és mire kíváncsi. Egyébként kíváncsi lenne, hogy tényleg az előzővel 
kapcsolatban milyen kérdéseket és milyen problémákat vetett fel. És amikor problémák 
voltak, hogy foglalt állást.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Képviselő úr azt mondja, hogy mellőzzük a politikát. Megkérdezem, hogy miért kérdezi 
meg, hogy a politikai szereplők milyen arányban vannak a televízió műsorában?  
 
Bakos József képviselő: 
„Ki kérdezte, alpolgármester úr?” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Te, a Barbalics képviselő úr… Seres úrnak sem adtuk meg a szót, meg a Bakos úrnak sem, 
ha jól emlékszem…” 
 
Seres István választópolgár (aki az érdeklődő állampolgárok számára kialakított helyről 
kiabál be): 
„Te meg hamisan tájékoztatsz!” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Ha kimegyek és lepofozlak, akkor mi lesz…?” 
 
Ormai István polgármester: 
„Alpolgármester úr, őrizd meg a nyugalmadat!” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Van jelentősége, hogy ki kérdezte meg? Nincs jelentősége!” 
 
Seres István választópolgár (aki az érdeklődő állampolgárok számára kialakított helyről 
kiabál be): 
„Van!” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Nincs, abszolút!” 
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Seres István választópolgár (aki az érdeklődő állampolgárok számára kialakított helyről 
kiabál be): 
„Van!” 
 
Ormai István polgármester: 
„Figyelmeztetem Seres urat, hogy ne zavarja a képviselő-testület ülését!” 
 
Seres István választópolgár (aki az érdeklődő állampolgárok számára kialakított helyről 
kiabál be): 
„Ön meg objektív tájékoztatást…” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Nem tudom az objektív tájékoztatást megadni, mert állandóan közbeszólnak. Úgy pedig 
nehéz a dolog, de akkor is el fogom mondani. A polgármester úr tévés szerepléseit nem 
kellene összekeverni a Nagyatádért Egyesület televíziós szerepléseivel. Ő ott 
polgármesterként szerepel és nem a Nagyatádért Egyesület képviselőjeként. A Nagyatádért 
Egyesület képviselőjeként a Nagyatádért Egyesületet én, mint az elnök képviselem akkor, 
amikor a Nagyatádért Egyesületről van szó. A Nagyatádért Egyesület az elmúlt két évben 
nem szerepelt a Nagyatádi Televízióban érdekes módon, tehát valószínűleg a politikai 
tájékoztatás egyensúlya nem borult fel ebből következően. Felteszik a kérdést a Somogy TV-
vel kapcsolatban. Miért oly érdekes a Somogy Televízió, amikor a Somogy Televízió adásai 
mennek már legalább hat éve. Az előző négy évben senkit nem érdekelt, hogy a Somogy TV-t 
adják-e, vagy sem Nagyatádon. Most mindenkit érdekel. Egyébként adják. Az, hogy miért 
nincs kiírva, hogy mikor adják, mondjuk a LátSat Kft képújsága után, vagy közben,  azt a 
Somogy Tv-től, vagy a LátSat Kft-től kellene megkérdezni, nem itt a képviselő-testületi 
ülésen.  
Egyébként pedig arról tárgyalunk, hogy meghosszabbítjuk-e az átalakulásig a Nagyatádi 
Televízióval, RITIN Kht-val kötött szerződésünket. Lehet arról beszélni, hogy hosszabbítsuk 
meg egy hónappal, de hát akkor mi lesz? Ha nem hosszabbítjuk meg a szerződést most, vagy 
egy hónap múlva, akkor nem lesz adás. Lehet, hogy ez is egy nagyon jó állapot, és kellemes, 
csak nem biztos, hogy a Nagyatád város lakosságának és az önkormányzatnak ez az érdeke.  
 
Dr. Ludas László képviselő: 
Az előterjesztéssel kapcsolatban a következőt szeretné javasolni. A határozati javaslat előtt 
van egy mondat, ami ha nem is határozottan - mert lehet, hogy ezt a határozatban lehetett 
volna konkrétabban megírni - azt tartalmazza, hogy a jelenlegi szerződés hatályát az 
átalakulás határidejéig hosszabbítsák meg azzal, hogy ez idő alatt az átalakulás előkészítése 
mellett meg kell vizsgálni, hogy milyen működési formában lehet a leghatékonyabban 
biztosítani a televíziós műsorszolgáltatást. Ennek az a lényege, - itt lesz egy módosító 
javaslata, mellyel talán mindenki egyetért – hogy ha meg is hosszabbítják a szerződés 
határidejét június 30-ig, nekik előbb kell döntési pozícióba kerülni, amikor eldöntik, hogy 
akarnak-e egy a jogszabálynak megfelelően átalakított non-profit szervezetté alakítani a 
RITIN Kht-t. Mert nyilván nem június 29-én kell hogy eldöntsék ezt majd, hanem azt 
megelőzően, ahhoz, hogy erről tudjanak dönteni, hogy kell-e az átalakítás, ahhoz előbb kell, 
hogy tárgyalják és döntést hozzanak. Akkor, az alternatívák kidolgozása mellett kellő időt 
biztosítva, ha úgy döntenek, hogy átalakítják, akkor legyen idő. Ha arról döntenek, hogy nem 
fogják átalakítani a Kht-t, akkor viszont legyen arra idő, hogy fel tudjanak készülni arra, hogy 
egy esetlegesen új szolgáltató, vagy egy más forma hogyan tudja folyamatában átvinni majd 
az egész műsorszolgáltatást. Az a cél, hogy szolgáltatás legyen. Javasolja, hogy tegyenek bele 
egy olyan határidőt a saját maguk számára, ameddig tárgyalják és döntsenek erről a kérdésről, 
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arról, hogy ez az átalakítás megtörténjen. Ez nem érinti azt, hogy meghosszabbítják a 
műsorszolgáltatás határidejét az átalakítás időpontjáig, de mégis szab nekik egy olyan 
határidőt, amikor a konkrét döntést meg tudják erről az egész dologról hozni.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a képviselő úr hozzászólását és javaslatát. Megkéri Ludas képviselő urat, hogy 
nézze meg a határozati javaslat 2. pontját, hogy vajon megfelel-e a szempontjainak. 
Visszatérnek rá.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Megerősíti, hogy a 2. pont majdnem teljesen a Ludas képviselő úr által elmondottakat takarja.  
A napirend témája, hogy egy szerződésben le van írva, hogy milyen műsortartalom van, de 
ennek megvan a módja, mely a következő. A képviselő-testületre, vagy bizottsági ülésre kell 
javasolni, hogy számoljanak be a feltett kérdésekre adott válaszokról. Egyet ért 
alpolgármester úr által elmondottakkal. Strigulázni fogják majd a Somogy TV-ben is, hogy ki, 
hányszor szerepelt, ki hányszor nem.  
 
 
Dr. Barbalics István képviselő:  
Nem tudja, hogy a tisztelt képviselő társak milyen előterjesztést olvasnak, de itt most a 
Nagyatád Város közszolgálati Televíziójának üzemeltetési szerződésének a 
meghosszabbításának témáját tárgyalják. Ezzel kapcsolatosan szeretné elmondani, hogy ez 
nem egy kereskedelmi TV. Ez egy közszolgálati televízió. A közszolgálatiság követelménye 
azt jelenti, hogy kiegyensúlyozott műsorszolgáltatást kell biztosítani, ezt pedig csak az eltérő 
vélemények azonos terjedelemben történő bemutatása tudja biztosítani. Ezért kérdezte azt 
hogy ez hogyan valósult meg, mert annak nincsen jelentősége, hogy Ormai István, a 
Nagyatádért Egyesület színeiben politikai szervezetként jelenik meg, vagy polgármesterként, 
hanem az, hogy amit elmond, a véleménye. És ha a véleményével kapcsolatosan attól eltérő 
vélemények is vannak, azt ugyanolyan terjedelemben a közszolgálati televíziónak be kell 
mutatni. Ha ennek a követelménynek nem tud megfelelni, akkor ezzel a televízióval nem 
szabad szerződést kötni, sem hosszabbítani. Teljes mértékben egyért Melsin Valentin 
javaslatával. Erre vissza kell térni januárban, ha ez nem elfogadható, legkésőbb februárban, 
ide kell tenni az adatokat a képviselő-testület  elé, úgy mint a gazdasági működésre, úgy mint 
a műsorszolgáltatási működésre vonatkozóan, hogy el tudják dönteni azt, hogy valóban ez a 
televízió közszolgálati televízióként működik és ehhez adnak az adófizetők pénzéből 
működésre forrásokat, vagy nem adnak, hanem választanak olyan televíziót, amely a 
közszolgálatiság követelményének mindenben meg tud felelni.  
 
Ormai István polgármester: 
„Kibújik a szög a zsákból, képviselő úr…” 
 
Dr. Ludas László képviselő: 
A második pont valóban az, de a május 31-i határidőt kissé későinek tartja. Ha úgy döntenek, 
hogy átalakulás, akkor kevés lesz az egy hónap. Legalább március, de legkésőbb április lenne 
ideális.  
 
Piri Attila képviselő: 
Meg tudná valaki mondani a szolgáltató részéről, hogy a testületi üléseknek kb. hány 
százalékát teszi ki az ellenzék hozzászólása és mennyit a velük szemben ülőké?  
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Ormai István polgármester: 
Egy kis gyűjtő munkával ezt ki lehet gyűjteni. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Aki nem érti, hogy miről is beszéltek, az nem olvasta el a szerződést, melyben egyértelműen 
benne vannak ezek a dolgok. A szerződés a jelen előterjesztés melléklete, még ha sokaknak 
nem is tetszik ez. Azt, hogy beszámoltatják az ügyvezetőt, ezt elhangzott a javaslatában.  
A Somogy Televízió műsorszolgáltatási szerződését nem ismeri. A RITIN Kht itt van előttük. 
A megítélt, megszavazott ötmillió Ft-nak az elköltése nem úgy történt, ahogy azt a határozati 
javaslatban elfogadták. Ezzel foglalkozni kellene. Felelőtlenségnek tartja, hogy ezen tények 
ismerete nélkül fognak szerződést kötni a szolgáltatóval.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
„Meglepődtem a Melsin Valentin képviselő úr előbbi nyilatkozatán, hogy nem ismeri a 
Somogy TV szerződését. Úgy tudom, hogy Melsin Valentin képviselő a Felügyelőbizottság 
tagja, nem? „ 
 
Ormai István polgármester: 
„Képviselő úr, tényleg?” 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem ezt tárgyaljuk.  
 
Ormai István polgármester: 
„Aha, ilyenkor nem ezt tárgyaljuk. Amikor valaki teljesen okszerűen felveti, például Tátrai 
Jenő, hogy hajánál fogva ráncigáltok elő oda nem való témákat, akkor tiltakoztok ellene. 
Most, mikor ezt viszont megkérdezik tőletek, akkor megpróbáljátok elütni holmi zavart 
mosollyal…” 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Ezzel az átalakítással sok minden helyére fog kerülni. Amit a szerződés tartalmaz, 
értelemszerűen nem lehet tőle eltekinteni.  
Nem esett rosszul, amiért úgy gondolta Melsin képviselő úr, hogy a Somogy TV struktúráját 
kérdezte.  
 
Ormai István polgármester: 
Egy egyszerű dolgot össze tudnak bonyolítani. Továbbra is úgy gondolja, hogy a feladatokat 
kell nézni. Valóban néhány hozzászóló összekeverte a „szezont a fazonnal”. A politikai 
pártatlanság kérdéskörét és hogy 2008. májusában milyen kérdésekre ki nem kapott választ és 
azóta sem kapott választ.  
Ne gondolják azt a képviselő urak, hogy mondanak 28 percnyi hozzászólást egy testületi 
ülésen és nekik az a dolguk, hogy abból a kívánságaikat összegyűjtsék. Ezt egyszer és 
mindenkorra legyenek szívesek megérteni. Amiről döntenek, határoznak, vagy amit meg kell 
tenniük, azt lehet számon kérni. Ha valaki elolvasta az előterjesztést és annak határozati 
javaslatát is, teljesen egyértelmű, hogy miről szól.  
 
Azt javasolja a testületnek, hogy módosítsák a határozati javaslat 2. pontjának a határidejét a 
márciusi testületi ülésre, amikor minden vonatkozásban áttekintik ezt a helyzetet, hogy hol 
tartanak és milyen lehetőségeik vannak.  
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Melsin Valentin képviselő: 
Visszavonja módosító indítványát, amely szerint 1 hónap határidő kerüljön kiszabásra.  
Fenntartja a másikat, amely úgy szólt, hogy értelem szerint márciusi határidőig a társaság 
számoljon be a gazdasági és szakmai munkáról. Egy gazdasági-szakmai beszámolót szeretne 
látni a társaságtól a szerződés meghosszabbítása előtt.  
 
Ormai István polgármester: 
Ez természetesen az előterjesztés része lesz.  
 
Dr. Barbalics István képviselő:  
A március 31-i határidő azt jelenti, hogy ezt a témát az áprilisi testületi ülésen tárgyaljuk… 
 
Ormai István polgármester: 
Figyeljen képviselő úr, hogy mit mond. A márciusi testületi ülést mondta.  
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. napirend határozati javaslatát, azzal a 
módosítással, hogy annak 2.) pontjában szereplő határidő 2009. márciusi testületi ülés legyen. 
 
A képviselő-testület a 12. napirend határozati javaslatát az előterjesztő módosításával 
egyhangúlag - 16 igen szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
355/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete a Nagyatádi Városi Televízió stúdiójának 
üzemeltetésére a RITIN Műsorszolgáltató és Információs Kht.-vel 2003. december 23. 
napján kötött, majd 2004. december 31. napján és 2007. december 20. napján módosított 
üzemeltetési szerződés meghosszabbítását  2009. június 30. napjáig jóváhagyja. 
Felhatalmazza a város polgármesterét az üzemeltetési szerződés-módosítás aláírására. 
 
Határidő: 2008. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
2.) a Képviselő-testület felhatalmazza város polgármesterét a RITIN Műsorszolgáltató és 
Információs Közhasznú Társaság nonprofit gazdasági társasággá történő 
átalakulásának előkészítésével, valamint annak megvizsgálásával, hogy milyen működési 
formában lehet a leghatékonyabban biztosítani a televíziós műsorszolgáltatást. 
 
Határidő: 2009. márciusi képviselő-testületi ülés 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester 16:33 perckor szünetet rendel el.  

 

Szünet után:  

 
13.) Előterjesztés a DDOP-5.1.3/C-2008-0017 sz. pályázattal kapcsolatos hozzájárulás 

megadásáról a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. javára 
Előadó: Ormai István polgármester 
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A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 16 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
356/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a DDOP-5.1.3/C-2008-0017 

sz. pályázat vonatkozásában hozzájárulását adja ahhoz, hogy az MNV Zrt. – a 
pályázót terhelő fizetési kötelezettség elmulasztása esetén – követelését minden más 
megbízást megelőzően azonnali beszedési megbízással érvényesítse a pályázónak a 
Kereskedelmi és Hitelbanknál vezetett 10403954-39511548-00000000 sz. 
bankszámlája terhére. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a megállapodás  

aláírására. 
 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a támogatási szerződés 

aláírására, valamint a szerződés megkötéséhez szükséges nyilatkozatok megtételére.  
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
14.) Előterjesztés a „Nagyatád I. – Henészi Homokbánya – Homok” védnevű bányatelken 

lévő homokbánya bezárásával kapcsolatos döntés meghozataláról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kutiné Csicskár Edit a Városgondnokság igazgatója.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi a Városgondnokság igazgatóját, van-e kiegészítése az előterjesztéshez.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Az előterjesztésben megpróbálta röviden összefoglalni a Henészi homokbánya nyitásával és 
üzemeltetésével kapcsolatos körülményeket. A Városgondnokságnak érvényes műszaki üzemi 
terve 2009. december 31-ig teszi lehetővé a bányászati tevékenység folytatását. A tervezett 
68-as számú főút Nagyatádot elkerülő szakaszának tervezéséhez szükséges szakhatósági 
engedélyeket addig nem adják ki, amíg a nyomvonal területén működő bánya, vagy 
bányatevékenység folyik. Ezért javasolta a 2008. december 31-i bányabezárást.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő:  
Van-e arra valami terv, vagy elképzelés, hogy a bánya bezárás tényleges megtörténtéig, 
mondjuk egy földlerakó helyre annyi homokot szállítani, amely a következő időszakra elég 
tartalékot jelent, esetleg eladásra?  
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Dr. Bakáts Tiborné képviselő: 
Örül, hogy szóba került az elkerülő szakasz építése, ugyanis az elmúlt két hétben a Hunyadi 
utcában a gyalogátkelő helyen majdnem halálos baleset történt. Fontosnak tartja, hogy minél 
hamarabb megépüljön a várost elkerülő szakasz.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A bányaterület felmérése előtt lenne lehetőség arra, amennyiben találnak alkalmas területet, 
hogy oda deponáljanak.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 16 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
357/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Nagyatád I. –Henészi 
Homokbánya- Homok” védnevű bányatelken lévő homokbányát 2008.12.31-vel bezárja. 

Utasítja a Városgondnokság igazgatóját, hogy a bezárási tervet, valamint a módosított 
tájrendezési tervet készítesse el, majd az abban foglaltak szerint járjon el. 

Határidő: 2009. április 15. 
Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
15.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 

helyrajzi számú telephely egy részének telekhatár rendezés célú értékesítéséről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 15. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 16 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
358/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1. rész 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú, 3792 m2 nagyságú 
telephelyéből 536 m2 területrésznek a Nagyatád, Táncsics utca 23. szám alatti, 
nagyatádi 1867 helyrajzi számú ingatlan tulajdonosa (Sasvári László) részére 
történő telekhatár rendezés címén – pályázati eljárás mellőzésével – történő 
értékesítésével, valamint a mellékelt vázrajzon feltüntetettek szerint a Táncsics 
utca 23. szám alatti területhez történő csatolásával egyetért tekintettel arra, hogy: 
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- a területrész telephelyként nem funkcionál, 
- a telekhez csatolás a hatályos helyi építési szabályzat előírásaival 

megegyezik. 
 
2. A Képviselő-testület a 1. pont szerinti telekhatár rendezés érdekében, az 

önkormányzat tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú telephelyből 536 
m2-es területrészt – az előterjesztéshez mellékelt térképvázlaton megjelöltek szerinti 
– értékesítésre kijelöli. 

 
3. A Képviselő-testület a nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú területrész vételárát a 

csatolt értékbecslésben meghatározott értékben azonosan állapítja meg, azaz 
négyzetméterenként 680.-Ft+ÁFA, összesen 364.000.-Ft, azaz 
Háromszázhatvannégyezer forint+ÁFA, ami bruttó 436.800.-Ft, azaz bruttó 
Négyszázharminchatezer-nyolcszáz forint. 

 
4. A vételár megfizetésére a Képviselő–testület részletfizetési lehetőséget biztosít a vevő 

részére az alábbiak szerint: 
- A bruttó vételárat a vevő az adás-vételi szerződés aláírásától számított 5 év alatt, 

havi részletekben, kamatmentesen, a tárgyhó 15. napjáig köteles megfizetni az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

- Az első részletet a végleges adás-vételis szerződés aláírásával egyidőben kell 
megfizetnie a Polgármesteri Hivatal pénztárába. 

- Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot köteles fizetni.  

 
5. A Képviselő-testületi döntést követő 15 munkanapon belül a felek adás-vételi 

előszerződést kötnek. A végleges adás-vételi szerződés aláírására a telekalakítási 
határozat jogerőre emelkedését követő 30 napon belül kerül sor. 

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződések aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
2. rész 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú telephelyből 862 m2 
területrészének a Nagyatád, Táncsics utca 25. szám alatti, nagyatádi 1868 helyrajzi 
számú ingatlan tulajdonosa (Czár Lajosné) részére történő telekhatár rendezés 
címén - pályázati eljárás mellőzésével – történő értékesítésével, valamint a 
mellékelt vázrajzon feltüntetettek szerint a Táncsics utca 25. szám alatti területhez 
csatolásával egyetért tekintettel arra, hogy: 

- a területrész telephelyként nem funkcionál, 
- a telekhez csatolás a hatályos helyi építési szabályzat előírásaival 

megegyezik. 
 
2. A Képviselő-testület a 1. pont szerinti telekhatár rendezés érdekében, az 

önkormányzat tulajdonában álló nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú telephelyből 862 
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m2-es területrészt – az előterjesztéshez mellékelt térképvázlaton megjelöltek szerint 
– értékesítésre kijelöli. 

 
3. A Képviselő-testület a nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú területrész vételárát a 

csatolt értékbecslésben meghatározott értékben azonosan állapítja meg, azaz 
négyzetméterenként 680.-Ft+ÁFA, összesen 586.000.-Ft+ÁFA, azaz 
Ötszáznyolcvanhatezer forint+ÁFA, ami  bruttó 703.200.-Ft, azaz bruttó 
Hétszázháromezer-kettőszáz forint. 

 
4. A vételár megfizetésére a Képviselő–testület részletfizetési lehetőséget biztosít a vevő 

részére az alábbiak szerint: 
- A bruttó vételárat a vevő az adás-vételi szerződés aláírásától számított 5 év alatt, 

havi részletekben, kamatmentesen, a tárgyhó 15. napjáig köteles megfizetni az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

- Az első részletet a végleges adás-vételis szerződés aláírásával egyidőben kell 
megfizetnie a Polgármesteri Hivatal pénztárába. 

- Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot köteles fizetni.  

 
5. A Képviselő-testületi döntést követő 15 munkanapon belül a felek adás-vételi 

előszerződést kötnek. A végleges adás-vételi szerződés aláírására a telekalakítási 
határozat jogerőre emelkedését követő 30 napon belül kerül sor. 

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződések aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
3. rész 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a tulajdonában 
álló nagyatádi 1842/4 helyrajzi számú 3.792 m2 nagyságú telephelyéből történő 2 
db területrész, összesen 1.398 m2 telekhatár rendezés címén történő értékesítést 
követően visszamaradó 2394 m2-es területnek a Táncsics utcai, nagyatádi 1866 
helyrajzi számú közterülethez történő csatolásával. 

 
2. Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy készítse el és terjessze a 

Képviselő-testület elé az 1. pontban körülírt 2394 m2 nagyságú területrész 
átminősítésére vonatkozó, az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 
rendelet tervezet módosítást a végleges  adás-vételi szerződések aláírását 
követően. 

 
Határidő: előszerződések aláírását követő testületi ülés 
Felelős:    Ormai István polgármester  

 
 

16.) Előterjesztés a Szalai dűlőben található nagyatádi 119 helyrajzi számú földterület 
megvásárlásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Alternatív javaslat, hogy megvásárlásra kerüljön-e vagy sem a 4.165 m2 nagyságú terület, 
300.000 Ft-os összegű ajánlattal. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság tárgyalta a napirendi pontot, az „A változatot” 
javasolja elfogadásra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatának „A” 
változatát. . 
 
A képviselő-testület a 16. napirend határozati javaslatának „A” változatát 14 igen szavazat és 
2 tartózkodás mellett - elfogadja . 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatának „B” 
változatát. . 
 
A képviselő-testület a 16. napirend határozati javaslatának „B” változatát 1 igen, 10 
ellenszavazat és 5 tartózkodás mellett – nem fogadja el. 
 
359/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Szalai 
dűlőben fekvő, nagyatádi 119 helyrajzi számú, 4.165 m2 nagyságú, kivett 
beépítetlen terület megnevezésű ingatlan megvásárlásával. 

 
2. A Képviselő-testület a 1. pontban meghatározott ingatlan vételárát 300.000.-Ft 

összegben határozza meg. 
 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a nagyatádi 119 
helyrajzi számú terület tulajdonosait a testület ajánlatáról tájékoztassa, és az 
ajánlat elfogadása esetén az adás-vételi szerződést aláírja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
17.) Előterjesztés a Somogy Megyei Vállalkozói Központ Közalapítvány részére 

irodahelyiség biztosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
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Dr. Ludas László képviselő: 
Olvasta a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslatát, egyetért azzal, hogy ha meg 
is hosszabbítják a jogviszonyt, akkor is eltúlzottnak és nem előreláthatónak tartja. A 
körülményeket nem ismerik, hogy milyen változások történnek majd egy év után. Nem tartja 
indokoltnak, hogy a teljes jogviszonyra biztosítsák azt a kedvezményt, hogy semmiféle bérleti 
díjat ne kelljen fizetni. Amennyiben Nagyatádnak fontos ez a közalapítvány, - hogy segítséget 
nyújtson a vállalkozásoknak,- azt  a javaslatot tudja támogatni, amely szerint csak egy évre 
adják bérleti díj nélkül, majd a felülvizsgálatot követően nézzék  meg annak a lehetőséget, 
hogy esetlegesen egy kedvezőbb piaci körülmények között működő vállalkozói központnak 
esetlegesen mégiscsak kelljen bérleti díjat fizetni. Támogatja a módosító javaslatot, mely 
szerint 2009. január 20. napjától 2010. január 19. napjáig szóljon a bérleti díj kedvezmény.  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Megköszöni a Pénzügyi Bizottság elnökének a megerősítését. Ugyanezen megfontolás alapján 
javasolta a bizottság a módosító javaslatot, amely szerint 2009. január 20-tól 2010. január 19. 
napjáig legyen csak meghosszabbítva.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A jelenlegi gazdasági helyzetben a vállalkozásoknak nehéz helyzete van. Az 
önkormányzatnak minimum felelős hozzáállása a vállalkozás-fejlesztés segítése érdekében, 
hogy ennek a kérésnek eleget tesz és nem ilyen bizonytalan helyzetet alakít ki, hogy minden 
évben ezzel a kérdéssel kell foglalkozni.  
A határozati javaslat eredeti javaslatát tudja támogatni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság, 
valamint Dr. Ludas László képviselő módosító javaslatát, amely szerint a Somogy Megyei 
Vállalkozói Központ Közalapítvány részére 2009. január 20. napjától 2010. január 19. napjáig 
szóljon kedvezményes használati jog.  
 
Kimegy az ülésteremből Greller Károly képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság, valamint Dr. Ludas László képviselő módosító javaslatát 9 igen, 3 ellenszavazat, 3 
tartózkodás mellett elfogadja.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 17. napirend határozati javaslatát 9 igen, 1 ellenszavazat, 5 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
360/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei 
Vállalkozói Központ Közalapítvány (7400 Kaposvár, Ond vezér utca 1., 
képviselője: Csutor Ferenc ügyvezető igazgató) részére a Nagyatád, Baross 
Gábor utca 1. szám alatti épület második emeletén lévő 1/A. számú, 15,5 m2 
nagyságú irodahelyiségre biztosított bérleti jogviszonyát meghosszabbítja. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott irodára a Somogy Megyei 

Vállalkozói Központ Közalapítvány részére: 
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- az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 01.) 
számú rendeletének 24. § (1) bekezdés d.) pontja alapján kizárólag a 
helyiségre vonatkozó rezsiköltségek megfizetése melletti kedvezményes 
bérleti jogot biztosít, 

- a közalapítvány működésével kapcsolatos tevékenység végzésére, 
- 2009. január 20. napjától 2010. január 19. napjáig. 
 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a fenti tartalmú 
bérleti szerződés hosszabbítás aláírására. 

 
Határidő:  értelem szerint 

Felelős :   Ormai István  polgármester 
 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatád, József Attila és Szentkirályi utcában lévő építési telkek 

hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 18. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
361/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, József Attila utca keleti végén lévő önkormányzat tulajdonában álló, 
nagyatádi 2386/6 helyrajzi számú 692 m2 nagyságú építési telek, valamint a 
Nagyatád, Szentkirályi utcában lévő önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 
3056 helyrajzi számú 1440 m2 alapterületű építési telek értékesítésére a 406/2007. 
(XII. 20.) számú határozattal jóváhagyott és közzétett pályázati felhívásokra ajánlat 
nem érkezett, a pályázati eljárások eredménytelenül zárultak. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt telkek tulajdonjogának elnyerésére: 
- nyílt pályázati eljárásban,  
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2009. december 31. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,  
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott építési telkek értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
 

a.) Értékesítési alapár, amely egyben a pályázati licit alapja is: 
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- A József Attila utcai teleknél a 406/2007. (XII. 20.) számú határozatban 
meghatározott vételárral azonos 1.200.-Ft/m2+ÁFA, összesen 830.400.-Ft+ÁFA, 
azaz Nyolcszázharmincezer-négyszáz forint + ÁFA, azaz Nyolcszázharmincezer-
négyszáz forint+ÁFA, ami bruttó 996.480.-Ft, azaz Kilencszázkilencvenhatezer-
négyszáznyolcvan forint. 

- A Szentkirályi utcai teleknél a 406/2007. (XII. 20.) számú határozatban 
meghatározott vételárral azonos, négyzetméterenként 400.-Ft/m2+ÁFA, összesen 
576.000.- Ft+ÁFA, azaz Ötszázhetvenhatezer forint+ÁFA, ami bruttó 691.200.-
Ft, azaz Hatszázkilencvenegyezer-kettőszáz forint. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a vételárat az adás-

vételi szerződés  aláírásával egyidőben, egyösszegben kell megfizetnie az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókja által vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 
 

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli telkenként: 
- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatuk készíti el az adás-vételi szerződést, akkor a 

szerződéskötés költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.- Ft amelyet a telek tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés 
megkötésével egy időben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzben 
befizetni. 

 

c.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 50.000.- Ft, azaz Ötvenezer forint, amelyet 
a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába kell befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
d.) Beépítési feltételek: 

A telkeket a város 34/2004. (X. 1.) önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi 
építési szabályzata, az OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a 
szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával építhetők be. 

 
A telkeket az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves beépítési 
kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó javára.  

 
Az eladó önkormányzatot a telkek beépítéséig, de az adás-vételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
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vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéséhez.  A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt.  
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telkeket az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenként 5 %-al 
csökkentett összegében vásárolja vissza. A szerződő felek az erre vonatkozó 
rendelkezést kötbérként érvényesíti. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásokat jóváhagyja és 

elrendeli azok közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárások lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telkek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  

 
 

19.) Előterjesztés a Nagyatád, Jókai utcai délkeleti részén lévő garázstelkek hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 19. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
362/2008. (XII. 18.) számú határozat: 

 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Jókai utca délkeleti részén lévő nagyatádi 2104/53 és 2104/54 helyrajzi 
számú, telkenként 250 m2 alapterületű, az önkormányzat tulajdonában álló 
garázstelkek hasznosítására a Képviselő-testületnek a 18/2008. (I. 24.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására ajánlat nem érkezett, a 
pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Jókai utca délkeleti részén lévő nagyatádi 2104/53 

és 2104/54 helyrajzi számú, telkenként - 4,25 m szélességű utat is magába foglaló - 
250 m2 alapterületű, az önkormányzat tulajdonában álló garázstelkek 
tulajdonjogának megszerzésére: 

− nyílt pályázati eljárásban, 
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− alap vételárra folytatott nyílt licites, 
− eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2009. december 

31. napjáig folyamatos határidővel, 
− a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítás jogának fenntartása 

melletti pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telkek értékesítési feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A telkek értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja négyzetméterként 1.000.-Ft+ÁFA, telkenként összesen 250.000.-
Ft+ÁFA, azaz Kettőszázötvenezer forint+ÁFA, ami bruttó 300.000.-Ft, azaz 
bruttó Háromszázezer forint. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére adás-vételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többletközmű kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti el az adás-vételi szerződést, akkor a 

szerződés kötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.-Ft. Ezt az összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az adás-
vételi szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzben befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát 
a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a város jóváhagyott általános rendezési terve, az 

OTÉK, és a szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával, a 
pályázati felhívásban részletezett előírások szerint építhető be. 
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Az ingatlant az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 2 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adás-vételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
 
 

Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az ingatlant az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 

 
1. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja és 

elrendeli közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, Nagyatád Város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

2. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
3. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
7. A Képviselő-testület az ingatlan vevőjének kijelöléséről az alap vételárra folytatott 

versenytárgyalás eredménye alapján, a versenytárgyalást követő ülésén dönt.  
 

Határidő:  értelem szerint 

Felelős :   Ormai István  polgármester 
 
 

20.) Előterjesztés a Nagyatád, Fácán utcában lévő hobbykertek értékesítési feltételeinek 
meghatározásáról  
Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Visszajön az ülésterembe Greller Károly képviselő. A képviselő-testület létszáma: 16 fő.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 20. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 20. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 16 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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363/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy az 

önkormányzat tulajdonában álló, a Fogoly, illetve a Fácán utcában lévő 4 db 
hobbykert értékesítésére a 135/2008. (IV. 24.) számú határozatával jóváhagyott és 
közzétett pályázati felhívásra az ott megadott határidőig a Fácán utcában lévő 
nagyatádi 3444 és 3445 helyrajzi számú telkekre pályázat nem érkezett, a Fácán 
utcai hobbykertekre kiírt pályázati eljárása eredménytelenül zárult, valamint a 
Fogoly utcában lévő nagyatádi 3440 és 3443 helyrajzi számú telkek értékesítésre 
kerültek. 

 
2. A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló Nagyatád, Fácán utcában 

lévő nagyatádi 3444 helyrajzi számon fekvő, 350 m2 nagyságú, valamint a nagyatádi 
3445 helyrajzi számon fekvő, 350 m2 nagyságú hobbykertek tulajdonjogának 
elnyerésére: 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2009. december 31. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,  
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott telkek értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
a.) A telkek értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is mindegyik telek esetén 200.-Ft/m2+ÁFA, összesen 70.000.-Ft+ÁFA, 
azaz Hetvenezer forint+ÁFA, ami bruttó 84.000.-Ft, azaz bruttó 
Nyolcvannégyezer forint. 

b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- telekkitűzés költsége, 
- a közművekre és az útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- az ingatlan szükség szerinti feltöltése, és rendbetétele, 
- szükség szerint többletközmű kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti el az adás-vételi szerződést, akkor a 

szerződéskötési költség, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.-Ft. Ezt az összeget, a telek tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi 
szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába 
készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 
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A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának 
hirdető tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telkek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 

7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
21/A.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

Előadó: bizottságok elnökei 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21/A. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 21/A. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 3 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
364/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2008. december 17-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
3/1 helyrajzi számú ingatlanon elhelyezkedő tárolókra vonatkozó bérleti szerződések 
meghosszabbításáról hozott döntését jóváhagyja.  
 
21/B.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

Előadó: bizottságok elnökei 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21/B. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 21/B. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 3 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
365/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság 2008. december 15-i ülésén átruházott hatáskörben az Ady Endre Gimnázium 
és Szakközépiskola Tanulói Esélyegyenlőségi Tervének elfogadásáról és az intézmény 
alapdokumentumai módosításának jóváhagyásáról, a Nagyatád Központú 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlőségi Programja módosításának 
jóváhagyásáról, a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvoda 
intézményegységének téli zárva tartásáról, az úszásoktatás támogatásáról, az NKI 
könyvtárfejlesztésének támogatásáról hozott döntéseiről szóló beszámolót elfogadja.  
 
 
22/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 22/A. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 22/A. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 3 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
366/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
22/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 22/B. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 22/B. napirend határozati javaslatát 14 igen szavazat és 2 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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367/2008. (XII. 18.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
23.) Interpellációk, kérdések 
 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Rákóczy alpolgármester urat kérdezi, hogy az elmúlt hetekben lezajlott név szerinti fontos 
szavazásokon a nyugdíjak „megkurtítása” és a 13. havi bér megvonása kérdésében hogyan 
szavazott, kikérte-e a választókerülete véleményét? 
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
A szavazás milyensége, az, hogy igennel, vagy nemmel szavazott-e, az a honlapon rajtavan, 
nyilvános, mindenki tájékozódhat róla. Ezt képviselő úr is tudja, ha nem, akkor utána tud 
nézni. Ami a kérdés mögött van és az politikai indíttatású, arra nagyon röviden a válasz az, 
hogy aki figyelte a parlament vitáját a 2009. évi költségvetés elfogadása kapcsán, figyelte az 
előtte lévő hetek pénzügyi-gazdasági eseményeit, ideértve az Európában lezajló pénzügyi, 
majd az elinduló, sajnálatos módon Magyarországon is megjelenő gazdasági válság jeleit, 
olyan költségvetést fogadott el a Magyar Köztársaság Parlamentje, amely mindezek külső és 
belső körülmények figyelembevételével úgy tűnik, hogy egy viszonylag optimális és 
racionális megoldást ad arra, hogy a költségvetés bevételei és kiadásai olyan egyensúlyba 
hozhatók, amelyek egyrészt az ország normális működéséhez, másrészt pedig az Európai 
Unió, Európa Bizottság elvárásai és konkrétan olyan paraméterei az ország gazdaságának, 
gazdálkodásának, amelyeket teljesíteniük kell. Ezek teljesülnek. Ezekben a várható 
teljesítésekben vannak olyan költségvetési számok-adatok, amelyek bizonyos csoportokat 
kedvezőtlenebbül érintenek az előző évekhez képest. A Melsin képviselő úr által megnevezett 
két csoport is hasonlóképpen ilyen. Mindkét esetben ennek a döntésnek a meghozatala hosszú 
és sok vita után született meg és a Parlament jelentős többsége úgy ítélte meg, hogy ez a fajta 
megoldás, amely a nyugdíjasoknak az egyharmadát érinti kedvezőtlenül, a kétharmadát nem, 
egy olyan szolidaritási elvet érvényesít, amely a jelenlegi Parlament számára elfogadható, ez a 
szavazásból kiderül. A 13. havi illetménnyel kapcsolatosan szintén pontos számot azért nem 
mond, mert az bizonyos részekre korlátozódó kifizetés vagy nem kifizetés kérdése még 
változhat az elfogadott költségvetés mentén természetesen.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását.  
 
24.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Beadásra került az a pályázatuk, amely a Kistérségi Regionális Szennyvízhálózat és a 
Nagyatádi Szennyvíztisztító rekonstrukcióját tartalmazza. Formailag megfelelt, befogadásra 
került, bírálat alatt van. Egy fontos momentum, hogy az első két bírálati szempontnak 
megfelelt, az érvényes pályázat már bírálat alatt van. Ez azt jelenti, hogy néhány hónap múlva 
lesz információjuk arról, hogy a belső tartalmát tekintve kell-e valamit változtatniuk rajta 
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ahhoz, hogy támogatást nyerjenek. A kérelmük alapján 30 millió Ft pótlólagos támogatást 
kapott az önkormányzat az önkormányzati miniszter úrtól, mely várhatóan még ebben az 
évben megérkezik. Így az év végén ez segíti a feladok megvalósulását.  
 
Egy nagyon mozgalmas, változatos és sok-sok új dolgot hozó évet zár Nagyatád Város  
Önkormányzata. Úgy véli, hogy azok között a lehetőségek és feltételek között, amelyek 
meghatározták a munkájukat, eredményesen dolgoztak, érvényesítették azokat a 
szempontokat, hogy a város lakosságának a boldogulását, a város fejlődését szolgálják.  
Megköszöni a munkatársainak, a képviselő-testület tagjainak azokat a megnyilvánulásait, azt 
a munkáját, amit végeztek ennek érdekében. Megköszöni a nagyatádiak egész éves munkáját, 
kinek-kinek a maga feladatkörében végzett tevékenységét. Megköszöni a nagyatádiak 
együttműködését, javaslatait, véleményét, kezdeményezéseit, azt az egyértelmű bíztatást, 
amelyet egész éven át tapasztalt részükről, hogy végezzék azt a munkát, amelyet megkezdtek, 
azokat a szempontokat és célokat érvényesítsék, amelyekről testületi ülésről-testületi ülésre 
tanúbizonyságot tettek az előterjesztésekben és a döntéseikben.  
Valamennyi nagyatádinak nagyon szép és örömteli Karácsonyi Ünnepeket kíván szeretteik 
körében és 2009-re a nagyatádiaknak jó egészséget, sok sikert, sok örömöt kíván, valamint 
azt, hogy 2009-ben is Nagyatád városa helyt tudjon állni, eredményesen tudjon dolgozni és 
közös erőfeszítéssel, ahogy az 2008-ban is volt és egymásra támaszkodva tudják megoldani a 
feladataikat és tudjanak eredményesen dolgozni Nagyatádért, a városukért.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1710 órakor 
bezárja. 

K.m.f. 
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